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Sällskapet Strömstierna – Nyhetsbrev 46 
 
Hej alla, 
 
Nyhetsbrev 46 kommer nu som det nionde brevet år 2023, detta enligt vår månadsplan. 
 
Utöver nyheterna i detta brev om Lysekils historia finns de gamla nyhetsbreven tillgängliga 
på vår hemsida: Nyhetsbrev 1: 1543 – 1587. N:o 2: fram till år 1610. N:o 3: till 1658-02-26. 
N:o 4: till 1679-08-22. N:o 5: till år 1700 (Lotsstation på Lotsberget). N:o 6: till freden i 
Nystad 1721-08-30. N:o 7: till 1747 cirka. N:o 8: till 1778-01-24. N:o 9: till år 1800. N:o 10: 
till fredsavtalet med Norge 1814. N:o 11: till år 1830. N:o 12: till köpingsbildandet 1836-02-
27. N:o 13: till 1843. N:o 14: till 1850. N:o 15: till 1857. N:o 16: fram till 1860, N:o 17: till 
1863. N:o 18: 1864-1866. N:o 19: 1867-1870. N:o 20: 1871-1873. N:o 21: 1874-1876. N:o 
22: 1877-1879. N:o 23: 1880-1881. N:o 24: 1882-1883. N:o 25: 1884-1886. N:o 26: 1887-
1888. N:o 27: 1889. N:o 28: 1890. N:o 29: 1891. N:o 30: 1892. N:o 31: 1893. N:o 32: 1894. 
N:o 33 1895. N:o 34 1896. N:o 35 1897. N:o 36 1898-1899. N:o 37 1900-1901. N:o 38 1902. 
N:o 39 1903. N:o 40 1904. N:o 41 1905. N:o 42 1906. N:o 43 1907. N:o 44 1908. N:o 45 
1909. 
 
Nyhetsbrev 46 tar mest upp händelser Lysekil år 1910, i år en del om skolorna, konserven 
samt om den kommande järnvägen till Lysekil. Dessutom finns en del om försäljning och 
även köp av tomter i staden via stadsfullmäktiges protokoll, som i detta nyhetsbrev dominerar 
innehållet med stor variation på innehållet. Det finns några avskrifter ur Lysekils-Kuriren. 
 
Som vanligt är understrykningar i texten eller [tillägg av text] mina gjorda kompletteringar i 
syfte att förtydliga informationen, bland annat gäller det att ta fram fullständiga namn på 
personer. 
 
Nyhet 
När Ni läser denna Lysekils historia har jag källreferenser till de flesta händelser. Tanken med 
detta är dels att visa var informationen är hämtad, dels att stimulera till mer läsning. Ni kan på 
vår hemsida även hitta en Källförteckning över litteratur som berör Bohuslän och Lysekil. 
 
Nyhetsbrev 14 innehåller en förteckning över Förkortningar. Listan med förkortningar till 
källor och personer kan vara användbar. Några förkortningar kan vara ersatta med klartext! 
 
Om Ni vill kommentera innehållet i denna Lysekils historia är Ni givetvis välkomna! 
Nästa Nyhetsbrev numro 47 kommer att sändas ut till Er i slutet av oktober 2023. 
 
Mvh Per Stenros 
perstenros@gmail.com  
 
./ 

mailto:perstenros@gmail.com
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LYSEKIL 1910 

 
1909-1910 För att hitta sillstim använder fiskarna sig av lodlina. Denna vinter sker en 

viktig förändring. Fram tills nu använder man sig av vanligt snöre, men nu 
börjar man använda fin koppartråd. Det visar sig att man därigenom kan känna 
sillen bättre, särskilt om den står djupt. (LP 1998-01-29) 

 
1910 cirka Ungefär vid denna tid börjar brännolja (diesel) komma ut på marknaden och 

ersätter efterhand fotogen som motorbränsle. (Träbiten/72, sid 8) [Anm: Se även 
dokumentationen om Motorindustrin i Lysekil.] 

 

 
 
1910 cirka Från Flydda tider i Sjöbol. 

Brofjordens Konservfabrik startas 1905 av Oskar Herman Olsson från Sjöbol. 
1951 tog sonen Vilhelm över och 1966 stängdes fabriken. Nu finns PREEM-
Raffs produkthamn här. 
Personalen är från Sjöbol, Humlekärr och Skalhamn: 
Bakre raden: Ragnar Jönsson, Axel Jakobsson, Hugo Alexandersson, John 
Jakobsson, Gunnar Mattsson, Sven Johansson, Okänd. 
3:e raden stående: Greta Jönsson, Hildur Antonsson, Okänd, Okänd (ev. Karin 
Andreasson), Karin Jönsson, Lisa Karlsson, Judit Selander, Ester Jakobsson, 
Asta Karlsson. 
2:a raden sittande: Anders Wilhelm Johansson, Tyra Mattsson, Alma Carlsson, 
Britta Eliasson, Rut Persson, Valborg Björk, Ebba Olsson, Elsa Ek, Okänd. 
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Nedre raden sittande på marken från vänster: Harry Carlsson, Sven Carlsson, 
Knut Carlsson, Ragnar Johansson, Evert Johansson (Jägsten). 
(Mats Andreasson, Facebook – Vi som älskar Lysekil, 2019-01-31) 

 
 
1910 cirka För postdistributionen till den närmaste skärgården norr om Lysekil finns det 

brevlådor i Norra hamnen, en för Norra Grundsund och en för Skalhamn. Den 
som far till staden tar med sig posten hem och delar ut den till adressaterna 
eller lämnar in den i Schillers affär för hämtning. (FS/NGSSG, sid 8) 

 

 
 
1910 cirka Fotografiet visar Pinnevik och skyttepaviljongen före år 1913. 
 I mitten syns Lysekils skyttegilles skyttepaviljong. Skyttet bedrivs på det viset 

att man skjuter från skyttepaviljongen ut på Stångholmen som ligger till höger 
utanför bilden. Man får alltså ro ut när man skall markera tavlorna. 

 
Hur kan man då tidsbestämma bilden? Det lilla tornet på kyrkan, som ses i 
fonden, skadas i en storm år 1913. Det monteras då ner. (Sällskapet Strömstierna, 
månadens bild juli 2011) 

 
1910 Byggmästare Sigfrid Mattsson från gården Möhällen i Tossene och hustrun 

Sigrid Josefsson från Röds Gästgifveri startar på sommaren Hotell Gästis i 
Hunnebostrand. Hunnebostrands Gästgiveris skjutsverksamhet och åtaganden 
regleras i ett speciellt entreprenadkontrakt. (LP 2007-09-07) 
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1910-1915 Carl August Hansson i Södra Hamre har en jakt som som han gör frakter med 
längs kusten. Han har även passagerartrafik till och från Lysekil - norrut och 
angör bland annat Norra Grundsund. (FS/NGSS, sid 8) 

 
1910 Lysekils första polisstation vid Polisgatan mitt emot Emanuelskyrkan står 

färdig. (Arvid Sandell, LP 2002-03-08) 
 
1910 Carl Hörman kan ej utvidga i Gamlestan på grund av att magasinet delvis 

ligger på gatumark. Verksamheten utökas i stället på stadsäga 234 vid 
Slätteskär. Carl Hörman har där rökeri och en brygga ut i Grötösundet. (LP 
1997-11-07) 

 
1910 Arvid Bernhard Öhnberg börjar sälja orökt kaviar på burk. (LP 1993-10-21) 
 
1910 Lysekils Manskör bildas på initiativ av rektor Åke Wilson vid Lysekils 

Samskola. (Artikel i LP 2006-02-10 skriver Samrealskolan) [Anm Inge Holmlid 2012-12-14: 
Åke Wilson var inte rektor vid Samrealskolan utan vid Lysekils Samskola (privatskola med 
kommunala och statliga bidrag); den fick inte realexamensrätt förrän vt 1913. Samrealskola 
(statlig) började införas i Lysekil ht 1928, då första klassen var statlig.] 

 
1910-1916 Fredrik Axel Nycander är redaktör för badortstidningen Trampen. (SBL, Band 27) 
 
1910-01-.. I början av månaden rasar räkfiskarna i Bohuslän. Anledningen är förslaget till 

nya bestämmelser om fiske efter djupvattensräkan. Det föreslås bland annat att 
trålen endast skall få vara hälften så stor som tidigare. Räkfiskarna befarar att 
detta skall minska dagsfångsterna så att förtjänsten inte skall räcka till att 
förränta båt och motor. Att höja priserna anser man vara otänkbart med tanke 
på den rådande norska konkurrensen. (LP 1997-11-26) 

 
1910-01-10 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 3 (avskrift KJ): 
 På grund af Fullmäktiges den 27 oktober 1909 fattade, under § 114i samma års 

protokoll antecknade beslut att medgifva Drätselkammaren att för 1909 års 
bokföring få anlita särskild, sakkunnig bokförare, hade Holms revisionsbyrå i 
Göteborg, som Drätselkammaren för ändamålet vändt sig till, till 
Drätselkammaren inkommit med dels en skrifvelse angående förenkling af 
bokföringen och dels en kritik öfver senaste revisionsberättelsen, i hvilken 
kritik revisorernas anmärkningar öfver hufvud taget ogillades. Dessa 
handlingar, hvilka af Drätselkammaren för Fullmäktiges kännedom hit 
öfverlämnats, upplästes nu, hvarefter Herr Richter lade Drätselkammaren på 
hjärtat att göra bokföringen så enkel som möjligt. Handlingarna skulle 
återlämnas till Drätselkammaren. 

 
1910-01-10 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 6 (avskrift KJ): 
 Utom föredragningslistan föredrogs följande från Järnvägskommittén inkomna 

skrifvelse: 
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”Till Herrar Stadsfullmäktige i Lysekil. 
 
Lysekils Järnvägskommitté får härmed hemställa, att Herrar Stadsfullmäktige 
behagade utse någon eller några personer att å stadens vägnar fullgöra den 
beslutade aktieteckningen å 700.000 kronor i Lysekils Järnvägsaktiebolag 
genom påteckning å vederbörlig teckningslista. 
 
Lysekil den 8 Januari 1910. 
 
På Järnvägskommitténs vägnar: 
AUG. LYSELL. AXEL SUNDBERG.” 
 
På förslag af Herr Gunnerson utsågo Fullmäktige, som beslöto nu behandla 
ärendet, Herrar Ordföranden och Lilliehöök att verkställa i skrifvelsen 
omnämnda påteckningen. 
 
Denna paragraf förklarades genast justerad. 

 
1910-01-10 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 7 (avskrift KJ): 

Utom föredragningslistan föredrogs vidare en från Lysekils Skyttegille 
inkommen anhållan om anslag för 1910 å 250 kronor, hviken anhållan 
remitterades till Drätselkammaren för yttrandes afgifvande. 

 
1910-01-22 Renhållningsentreprenörerna äro från och med nästa års ingång skyldiga att 

från hus och gårdar inom staden avhämta jämväl krossat glas och porslin samt 
konserv- och ansjovisburkar mm dylikt, såvida dessa ämnen uppsamlats i 
särskilda därför uteslutande avsedda kärl; och erinras allmänheten därom, att 
berörda ämnen icke få förvaras i det för sopor och avskräden avsedda kärlet 
samt att vatten eller flytande orenlighet icke heller få tömmas i nämnda kärl. 
Lysekil den 23 december 1909, Hälsovårdsnämnden. (Nya Lysekils-Kuriren 1910-
01-22/KJ) 

 
1910-01-22 Elektriska distributionsledningar från Trollhättan. För anläggning av 

elektriska distributionsledningar från Trollhättan begär Kunglig Maj:t ett 
anslag av 1 miljon kronor, varav 500.000 föreslås kunna tagas i anspråk redan 
under 1910. (Nya Lysekils-Kuriren 1910-01-22/KJ) 

 
1910-01-22 Olyckshändelse i stenbrottet i Bansvik. I torsdags e.m. vid tretiden inträffade 

ett rätt svårt olycksfall i stenbrottet vid Bansvik. Några större stenar hade 
brutits loss från bergets topp, varvid arbetarne som sysselsättas nere i 
stenbrottet som vanligt avlägsnade sig. Sedan de återvänt till arbetet hade av 
någon anledning en sten på cirka 25 kilo satts i rullning utför berget och efter 
att ha slagit mot en avsats träffade den en stenhuggare J. Sahlin med en 
förfärlig kläm i ryggen. Sahlin som var sysselsatt med kilning kastades av det 



Nyhetsbrev 45 

Nyhetsbrev 46.docNyhetsbrev 46 20230927 v2 © Per Stenros Sid 6 
 

hårda slaget överända. Hans kamrater skyndade genast till hjälp och stödd av 
dessa kunde han begiva sig till en så kallad hytt. Så fort skjuts anlänt forslades 
Sahlin till doktor Blume, vilken ägnade honom nödig vård. Doktor Riber 
Blume förklarade på vår tillfrågan att han trodde att några revben avslagits. 
Sahlin var visserligen sämre igår, men någon fara ansåg han inte föreligga. Vid 
ett besök som vi senare på dagen gjorde i herr Sahlins hem tyckte han sig vara 
bättre och smärtorna hade givit med sig något. (Nya Lysekils-Kuriren 1910-01-
22/KJ) 

 
1910-01-.. I slutet av månaden motioneras det i riksdagens båda kamrar, av landshövding 

Gustaf Lagerbring och ett flertal andra representanter från västkusten, om att 
anlägga fiskehamnar vid Smögenholmarna, Grundsund, Hönö-Klova, Träslöv 
och Glommen. (LP 1997-11-26) 

 
1910-02-01 En storm rasar hårt vid Lofoten. Många fartyg förliser och liken efter tio 

drunknade fiskare driver i land. Bland kustbefolkningen i området råder en 
mycket tryckt stämning. (LP 1997-11-26) 

 
1910 Storbackefisket vid Shetland går dåligt. Orsaken är det dåliga vädret. Båtarna 

kommer hem med mycket små fångster och i vissa fall är man helt utan fisk. I 
bästa fall kan varje man ombord notera en förtjänst om 50 kronor för 
halvannan månads fiske. Tar man hänsyn till omkostnaderna är utbytet det 
sämsta tänkbara. (LP 1997-11-24) 

 
1910-02-03 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 12 (avskrift KJ): 
 Herr Ordföranden tillkännagaf, att Länstyrelsen bestämt antalet ledamöter i 

1910 års taxeringsnämnd till fem samt till ordförande i nämnden utsett Herr 
Borgmästaren Axel Sundberg, hvarpå till ledamöter i berörda taxeringsnämnd 
med slutna sedlar utsågos Kamreraren J. A. Andersson med 20. Förvaltaren 
Claes Edvard Rosén med 15. Postmästaren L. H. Cervin med 14. Arbetaren vid 
Lysekils Mek. Verkstad A. Thorsson med 14 och v. Konsuln J. G. Gunnerson 
med 12 röster. 
 
Närmast i röstetal kom Handlanden B. P. Jonsson med 11 röster. 
 
Valkommittén hade till befattningen ifråga föreslagit samtliga de valda utom 
herr Gunnerson samt dessutom Handlanden Axel Beronius. 
 
1 röstsedel, upptagande samma namn två gånger kasserades. 
 
Härefter beslöts i enlighet med valkommitténs förslag att välja fem suppleanter 
i taxeringsnämnden, och utsågos härtill jämväl med slutna sedlar oh med 
tjänstgöringstur i följande ordning: 
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Fabrikören Aug. Mattsson med 15, Handlanden B. P. Jonsson med 14, 
Fabrikören Carl Hörman med 13 samt Lotsförmannen Emilius Hörman och 
Handlanden O. G. Löfving med hvardera 11 röster. 
 
Närmast i röstetal kom Kaptenen Aug. L. Kihlberg med 10 röster. 
 
Valkommittén hade föreslagit af de valde Herrar Carl Hörman och O. G. 
Löfving samt för öfrigt Byggmästaren R. Christensson, Målarmästaren B. 
Persson och Kontoristen B. A. Backman. 

 
1910-02-03 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 15 (avskrift KJ): 
 Från förra året bordlagda, under § 89 i samma års protokoll antecknade ärendet 

rörande expropriation af för vattendammarnas skyddande av nödig mark 
återupptogs nu till behandling, sedan Styrelsen för Lysekils Vatten- och 
Kloakledningar samt Hälsovårdsnämnden numera afgifvit af dem begärda 
yttranden i frågan. 
 
De inkomna yttrandena i ärendet föredrogs nu och innehöllos i två så lydande 
protokollsutdrag, nämligen: 
 
1) ”Utdrag af protokollet, hållet vid Styrelsens för Lysekils Vatten- och 

Kloakledningar sammanträde den 10 September 1909. 
 
§ 40. Stadsfullmäktige etc. … Bilaga § 15 a. 
 
2) ”Utdrag af protokollet, hållet hos Hälsovårdsnämnden i Lysekil å rådhuset 

den 29 November 1909. 
 
Närvarande etc. … Bilaga § 15 b. 
 
Vid hälsovårdsnämndens protokollsutdrag funnos fogade däruti anmärkta 
arealbevis och karta. 
 
Efter föredragning och granskning af handlingarna i ärendet beslöto 
Fullmäktige på yrkande af Herr Nilsson att bifalla Styrelsens för Lysekils 
Vatten- och kloakledningar och Hälsovårdsnämndens förslag i ärendet och 
härefter på yrkande af Herr Jonsson att uppdraga åt den förra myndigheten att 
ombestyra expropriationen ifråga. 

 
Bilaga till protokoll N:o 2, § 15 a. 
Utdrag af protokollet, hållet vid Styrelsens för Lysekils Vatten- och 
Kloakledningar sammanträde den 10 Sept. 1909. 
 
§ 40. 
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Stadsfullmäktige hade den 6 sistlidne Augusti, såsom hit ingifvet och nu 
föredraget utdrag af protokollet, hållet vid deras sammanträde nämnda dag, 
utvisade, beslutit att, med frångående af sitt den 18 sistlidne Juni fattade beslut 
att för 2,500 kronor köpa vissa vid vattendammarna belägna, Berg- och 
Tomtföreningen Klippan tillhöriga områden, expropieras för skyddande av 
vattendammarna nödig mark samt för utredning angående dylik mark 
remitterat ärendet till Hälsovårdsnämnden och Styrelsen för Lysekils Vatten- 
och Kloakledningar. 
 
Sedan en ofvannämnda karta bilagd kartskiss öfver det vattenförande området 
vid vattendammarna granskats beslöt Styrelsen efter öfverläggning att tillstyrka 
expropriationen af det område, som Stadsfullmäktige den 18 sistlidne Juni 
beslutit köpa af Berg- och Tomtföreningen Klippan, jämte den mellan detta 
område och öfre vattendammen belägna, för gata afsedda marken, äfvensom 
det å kartskissen ifråga utprickade, inom Lyse socken belägna vattenförande 
området, hvarjämte Styrelsen ville såsom sin åsikt uttala, att det omkring 
vattendammarna belägna, Kyrkan tillhöriga området, hvilket också tillhörde det 
vattenförande området, borde af kyrkan öfverlämnas till staden, detta så 
mycket hällre, som denna mark vore för kyrkan tämligen värdelös. 
 
Som ofvan 
JOSEF CENTERWALL. 
 
Från det justerade protokollet rätt utdraget: betygas 
   JOSEF CENTERWALL. 
 
Bilaga till protokoll N:o 2, § 15 b. 
 
Utdrag af protokollet, hållet hos Hälsovårdsnämnden i Lysekil å rådhuset den 
29 November 1909. 
 
Närvarande: Borgmästaren Axel Sundberg, ordförande, Öfversten C. S. 
Lilliehöök, Förste Stadsläkaren Axel Nilsson, Handlanden K. J. Asp och vice 
Konsuln J. G. Gunnerson samt undertecknad sekreterare. 
 
§ 8. Företogs ånyo det i Nämndens protokoll för den 21 sistlidne Oktober, § 6, 
senast antecknade ärendet rörande Stadsfullmäktiges begäran om yttrande 
angående expropriation af vissa vattenförande områden vid öfre 
vattenledningsdammen. 
 
Från Stadsingeniören J. Calander hade nu ankommit infordrat arealbevis 
rörande ifrågavarande områden, hvilka blifvit utmärkta å en af honom 
sammanställd karta; och antecknades från nämnda arealbevis att områdena 
tillhopa innehölle 35,077 kvadratmeter. 
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Efter diskussion beslöt Hälsovårdsnämnden tillstyrka Herrar Stadsfullmäktige 
att expropriera hela ifrågavarande områden. 
 
Som ofvan 
ELIAS SANDELL. 
 
Justeradt: 
AXEL SUNDBERG. 
 
Rätt utdraget intygar 
ELIAS SANDELL. 

 
1910-02-03 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 17 (avskrift KJ): 
 Skyttegillets under § 7 här ofvan förut antecknade, till Drätselkammaren 

remitterade ansökan om ett anslag från staden för 1910 af 250 kronor bifölls 
nu, sedan Drätselkammaren, enligt hvad inkommet och nu föredraget 
protokollsutdrag utvisade. Tillstyrkt densammas beviljande. 

 
1910-02-03 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 23 (avskrift KJ): 
 Föredrogs följande: 

”Utdrag af protokollet, hållet vid Hamnstyrelsens i Lysekil sammanträde den 8 
Januari 1910. 
 
§ 4. Styrelsen beslöt att ingå till Stadsfullmäktige med begäran att få utfylla det 
område, som behöfs för kajbyggnad emellan Anderssonska och Lysellska 
bryggorna och vidare från den senare i rak linie till Erikssonska bryggan samt 
att disponera samma område för upplagsplats och uppbära den däraf 
härflytande inkomsten. 
 
Som ofvan 
JOSEF CENTERWALL. 
 
Från det justerade protokollet rätt utdraget betygas 
  JOSEF CENTERWALL.” 
 
Under den härefter uppkomna diskussionen yrkade Herr Lindman bifall till 
Hamnstyrelsens förslag. Herr Lilliehöök ansåg, att hamnen för det närvarande 
behofvet hade tillräckligt med kajutrymme, och som intet kostnadsförslag för 
utyllnaden förelåg, yrkade talaren afslag. Herr Richter yrkade bifall till 
förslagets första del, men ansåg att med dispositionsrätten för hamnen öfver det 
utfyllda området borde anstå. 
 
Ordföranden tillkännagaf, att Fullmäktige genom sitt beslut af den 20 
December 1909 bifallit Hamnstyrelsens förslag om fortsatt kajbyggnad, hvilket 
ärende för sökt statsbidrag nu ligger under Kungl. Maj:ts pröfning och att 
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utfyllnad för den blifvande kajbyggnaden vore nödvändig. Stenaffall kunde nu 
erhållas till ett pris af 15 öre per lass inklusive planering, och man borde 
begagna detta gynnsamma tillfälle. 
Sedan diskussionen förklarats afslutad, framställde Ordföranden proposition på 
bifall till Herr Lilliehööks afslagsyrkande, hvilken proposition besvarades med 
öfvervägande nej, som med klubbslag befästes. 
Härefter framställde Ordföranden proposition på bifall till Hamnstyrelsens 
förslag, hvilken proposition med öfvervägande ja besvarades, som med 
klubbslag befästes. Alltså hade Fullmäktige beslutit att bifalla Hamnstyrelsens i 
ofvanintagna protokollsutdrag framställda begäran och Herr Richters förslag 
härigenom förfallit. 
 
Mot beslutet anmälde Herr Lilliehöök sin reservation. 

 
1910-02-.. Tekla Holme från Järnboås blir Sveriges första kvinnliga fiskerielev genom att 

anmäla sig till en fyra månaders kurs vid fiskeriskolan i Ängelsberg. (LP 1997-
12-18) 

 
1910-02-24 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 26 (avskrift KJ): 
 De genom Stadsfullmäktiges beslut den 30 November 1909, § 142, utsedde 

kommitterade, herrar Borgmästaren Sundberg samt Fullmäktiges Ordförande 
och vice Ordförande hade inkommit med ett förslag till yttrande öfver 
lagberedningens förslag till jordabalk, hvilket skrifvelseförslag var af följande 
lydelse: 
 
”Till Konungen. 
 
Som infordrat etc. --- Bilaga § 26. 
 
Efter föredragning häraf och sedan Herr Borgmästaren i korthet redogjort för 
innehållet i lagberedningens ifrågavarande förslag uppstod en liflig diskussion i 
frågan. Härunder begärdes ordet först af Herr Gunnerson, som trodde att de af 
lagberedningen föreslagna bestämmelserna rörande förköpsrätt innehölle för 
stor inskränkning i den privata äganderätten särskilt gentemot kommuner och 
därför skulle blifva till men och skada, om de antogos som lag. Herr 
Gunnerson yrkade därföre, att Stadsfullmäktige borde yttra sig afstyrkande 
beträffande lagförslaget ifråga. 
 
Herr Borgmästaren Sundberg bemötte den af Herr Gunnerson framhållna faran 
af inskränkning i äganderätten; en sådan existerade ju redan i 
expropriationsrätten, som dock vore både besvärlig och dyrbar att förverkliga. 
 
Herrar Laurin, Sterner, Christensson och Luckey talade i samma riktning som 
Herr Gunnerson. 
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Herr Lilliehöök däremot trodde ej den föreslagna förköpsrätten vara så farlig 
för den privata äganderätten. Hvad särskildt kommunerna beträffade, så skulle 
de väl endast i nödfall begagna sig af förköpsrätt, och den som ville begagna 
dylik rätt, måste ju alltid erlögga sama pris som annan köpare. Talaren yrkade, 
att Fullmäktige måtte antaga det af kommitterade framlagda 
skrifvelseförslaget. 
 
Herr Gustafsson förklarade, att ej häller han i förköpsrätt för kommuner såge 
någon egentlig fara för äganderätten. En dylik förköpsrätt kunde däremot 
förekomma enskildas spekulationer till nackdel för kommunerna. 
 
Jämväl Herr Lidell inlade för bifall till förslaget. Det vore ej så farligt med 
förköpsrätten, ty vid köp kunde ju alltid kontrahenterna öfverenskomma, att 
befintlig förköpsrätt afstodos. 
 
Sedan öfverläggningen förklarats afslutad och Ordföranden förklarat framställd 
proposition på bifall till yrkande om godkännande af kommittérades 
skrifvelseförslag vara med nej besvarad, begärdes votering, som anställdes 
efter följande godkända voteringsproposition; Den som vill antaga 
kommitterades skrifvelseförslag, röstar ja, den det icke vill, röstar nej. Vinner 
nej, hafva Fullmäktige beslutit afstyrka ifrågavarande lagförslags antagande 
såsom lag. 
 
Vid upprop röstade härefter Herrar Jonsson, Lilliehöök, Linfbom, Andersson, 
Richter, Walllin, Hansson, Gustafsson, Lidell och Wallén ja, men Herrar 
Carlsson, Backman, Gunnerson, Luckey, Sterner, Kihlberg, Laurin, Löfving, 
Christensson och ordföranden nej. 
 
Med 10 röster, hvaribland Ordförandens, mot 10 röster hade Fullmäktige alltså 
beslutit i enlighet med nej-propositionen. 
 
  
Bilaga till protokoll N:o 3, § 26. 
 
Till konungen. 
 
Såsom infordrat yttrande angående 6 kap. i lagberedningens förslag till 
jordabalk, hvilket handlar om förköpsrätt och annan lösningsrätt, få 
Stadsfullmäktige härmed i underdånighet anföra följande: 
 
Hvad först beträffar den i 20 § omförmälda lösningsrätten till ofri tomt i stad, 
få stadsfullmäktige meddela att någon dylik ofri tomt ej finnes här i staden 
samt att Stadsfullmäktige i följd häraf icke anse sig ha någon anledning att 
meddela yttrande om denna del af förslaget. 
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Beträffande däremot den så kallade förköpsrätten så kommer densamma, därest 
den införes, att blifva af den största betydelse för staden Lysekil, enär staden är 
ägare af omkring hälften af alla här befintliga tomter samt dessutom af 
åtskilliga jordområden, som icke ingå i stadsplanen. Ett införande af 
förköpsrätt skulle därför uppenbarligen blifva till fördel för staden, såsom 
kommun betraktad. 
 
Af de föreslagna bestämmelserna angående förköpsrätt synes framgå, att sådan 
rätt kan utöfvas icke blott mot den förste köparen, utan äfven, om förköpsrätten 
mot honom lämnas obegagnad, jämväl mot alla senare köpare. I annat fall 
skulle förköpsrätten blifva för kommunerna af jämförelsevis ringa värde, ty de 
kommunala syften, förköpsrätten afser att befordra, äro i allmänhet så aflägsna 
att tiden för dess genomförande icke är inne redan vid första försäljningen af 
fastigheten. Därest en sådan vidsträckt tolkning af bestämmelserna om 
förköpsrätt är riktig (hvilket dock icke framgår med önskvärd tydlighet af 
motiven), innebär ju förslaget en inskränkning i äganderätten, som är så 
mycket afsevärdare som är den helt och hållet utan tidsbegränsning. Det torde 
földaktligen kunna starkt ifrågasättas, huruvida den fördel, förköpsrätten 
bereder kommunen, kan fullt uppväga det ganska tryckande band, samma rätt 
måste komma att lägga å den enskilda jordägarens handlingsfrihet. 
 
Det är emellertid att märka, det kommunerna icke alltför ofta kunna tänkas 
vilja eller behöfva begagna sig af förköpsrätten. Med anledning häraf och då 
denna rätt, när den undantagsvis användes, kan tänkas, blifva af utomordentligt 
värde samt härtill kommer att tillvaron af förköpsrätten torde komma att lägga 
hinder i vägen för en obehörig fastighetsspekulation, anse sig Stadsfullmäktige 
icke böra afstyrka förslaget, såvidt det afser beredande af förköpsrätt åt stat och 
kommun. 
 
Stadsfullmäktige kunna däremot icke inse, att fullgiltiga skäl föreligga för 
bestämmelserna om enskild persons förköpsrätt. Såsom villkor för 
förvärvandet af sådan rätt har endast föreslagits eganderätt till en fastighet. 
Detta villkor är dock icke tillräckligt för att förhindra att förköpsrätten kommer 
till användning i spekulationssyfte, utan torde ytterligare böra föreskrifvas, att 
fastigheten skall äga något samband med den fastighet, till hvilken förlöpsrätt 
skall förvärvas, såsom t. ex. att bägge fastigheterna lämpligen kunna 
sammanslås för något visst lofligt ändamål. 
 
I sammanhang härmed torde böra påpekas, att i förslagsvis 1 § 1 mom. Icke 
förekommer någon föreskrift om hvar den förköpsberättiges fastighet skall vara 
belägen. I följd häraf vill det synas som om enligt förslagets lydelse egaren af 
en fastighet i t. ex. Stockholm sulle kunna såsom sådan förvärfva sig 
förköpsrätt till en fastighet i Lysekil. Detta är tydligtvis icke meningen: och 
torde därför till 1 § i förslaget böra fogas ett tillägg, som fastslår att den 
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förköpsberättigades fastighet skall ligga i samma stad, socken eller härom som 
den fastighet, hvarå förköpsrätten skall hvila. 
 
Slutligen bör anmärkas, att den föreslagna tiden för instämmande af talan om 
förköp, hvilken fixerats till sex månader från den dag, då köparen sökt lagfart å 
sitt fång, måste anses vara allt för lång. Köparen bör icke alltför länge hållas i 
ovisshet om huruvida han får behålla sitt köp eller icke, ty med ett 
fastighetsköp kan vara förbundet stora ekonomiska intressen, som kräfva en 
snabb behandling. Det vore därför synnerligen fördelaktigt, som tillfälle 
bereddes köparen att genast underrätta den förköpsberättigade om sitt fång, 
samt härtill fogades en föreskrift om skyldighet för den förköpsberättigade att 
anhängiggöra sin talan inom t. ex. en månad från det han bevisligen erhållit 
sådan underrättelse. 
 
Lysekil den Februari 1910. 
Underdånigast 
På Stadsfullmäktiges vägnar: 

 
1910-02-24 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 30 (avskrift KJ): 
 Bordlagda, under § 153 i förra årets protokoll senast antecknade ärendet, 

rörande Hamnstyrelsens hemställan om erhållande af det den 26 November 
1907 Drätselkammaren beviljade anslaget å 2,000 kr. för utfyllande af gata 
mellan Rosviks hamnplan och Vadet, återupptogs nu till behandling. 
 
Under öfverläggningen yrkades af: 
 
Herr Sterner, som ansåg, att som anslaget ifråga icke använts af 
Drätselkammaren och Hamnstyrelsen låtit göra utfyllnaden ifråga. 
Hamnstyrelsen också borde få uppbära det det därför afsedda anslaget, bifall 
till Hamnstyrelsens hemställan; 
 
Herr Lilliehöök, med framhållande af, att anslaget ej upptagits i årets 
budgetförslag, att som årets brännvinsmedel ginge till 6,000 kronor mindre än 
beräknats, anslaget till oförutsedda utgifter ej komme att räcka till, och att 
hamnstyrelsen toge inkomsten af utfyllnaden ifråga, afslag å Hamnstyrelsens 
hemställan; samt 
 
Herr Richter, som förklarade, att han visserligen gärna såge, att Hamnstyrelsen 
finge uppbära anslaget ifråga, men ansåge att detta ej kunde gå för sig, då 
medel till anslaget saknades, afslag för närvarande å berörda hemställan. 
 
Ordföranden upplyste, att Hamnstyrelsen ej hade några inkomster af fyllmaden 
ifråga, enär den afsetts för allmän trafikled och Herr Gunnerson förklarade sig 
anse det vara inkonsekvent af Fullmäktige att icke låta Hamnstyrelsen uppbära 
ifrågavarande anslag, när detta en gång beviljats till utfyllnaden ifråga. 
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Efter slutad öfverläggning och sedan Herr Ordföranden förklarat sig anse 
framställd proposition på bifall till Hamnstyrelsens hemställan vara med ja 
besvarad, anställdes på begäran votering efter följande godkända 
voteringsproposition: Den som bifaller Hamnstyrelsens hemställan, rstar ja, 
den det icke vill, nej; vinner nwj, hafva Fullmäktige beslutit att afslå 
Hamnstyrelsens hemställan. Id upprop röstade härefter Herrar Linfbom, 
Carlsson, Backman, Gunnerson, Sterner, Wallin, Hansson, Gustafsson, 
Kihlberg, Laurin, Wallén och Ordföranden ja, men Herrar Jonsson, Lilliehöök, 
Anderson, Luckey, Richter, Löfving, Lidell och Christensson nej. 
 
Med 12 röster mot 8 hade Fullmäktige alltså beslutit i enlighet med 
japropositionen. 
 
Till anskaffade af medel till det sålunda Hamnstyrelsen beviljade anslaget 
föreslogs att upptaga lån. 
 
Framställd proposition på bifall till detta förslag ansåg ordföranden vara med ja 
besvarad. Då votering begärdes, anställdes sådan efter följande godkända 
voteringsproposition. Den som vill att medel till anslaget skall anskaffas 
genom lån, röstar ja, den det icke vill, röstar nej; vinner nej, hafva Fullmäktige 
beslutit att icke upplåna medel till utbetalande af anslaget. 
 
Vid upprop röstade härefter Herrar Lindbom, Carlsson, Backman, Anderson, 
Gunnerson, Sterner, Wallin, Hnsson, Gustafsson, Kihlberg, Laurin, Wallén och 
Ordföranden ja, men Herrar Jonsson, Lilliehöök, Luckey, Richter, Löfving, 
Lidell och Christensson nej. 
 
Alltså hade afgifvits 13 röster för och 7 mot att för ändamålet upptaga lån, men 
då icke tillräcklig majoritet erhållits för förslaget om upptagande af lån till 
anskaffande af medlen ifråga, hade detta förslag likväl förfallit. 
 
Sedan Herr Sterner föreslagit, att medlen skulle utgå af anslaget till oförutsedda 
utgifter, och detta förslag, sedan herr Lilliehöök bemött detsamma, afslagits, 
beslöto fullmäktige enhälligt, att medlen ifråga skulle upptagas i 
budgetförslaget för 1911, att det året uttaxeras och godtgöras Hamnkassan. 

 
1910-02-24 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 32 (avskrift KJ): 
 Bordlagda, under § 19 här ofvan förut anmärkta ärendet, innefattande 

framställning af Städernas Allmänna Brandstodsordning om anskaffande af 
600 meter slang till ångsprutan och ökning af fasta brandmanskapets numerär 
till 20 man jämte brandchefens utlåtande i ärendet, återupptogs nu till 
behandling, sedan Drätselkammaren inkommit med begärdt yttrande däri, 
hvilket nu föredrogs. 
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Drätselkammaren hade förklarat, att då brandstodsbolagets skrifvelse ju ej gjort 
efterkommandet af framställningen ifråga till villkor för bibehållandet af 
försäkrngar här i staden utan premieförhöjning. Kammaren afstyrkte bifall till 
framställningen. Skulle behof af ny slang verkligen föreligga, komme nog 
brandchefen in med framställning därom, hvarför med beslut om anskaffande 
af ny slang borde anstå, till dess dylik framställning af brandchefen gjordes. 
 
Fullmäktige beslöto, att brandstodsbolaget skrifvelse ej skulle föraleda någon 
Fullmäktiges åtgärd. 

 
1910-02-24 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 35 (avskrift KJ): 
 På hemställan af Drätselkammaren bemyndigades densamma att till Kaptenen 

E. B. Lycke till ett pris af 2 kronor 50 öre per kvadrataln försälja 56,6 
kvadratalnar intill tomten n:r 40 b vid Rosviksgatan, hvilket område utmärkts å 
en företedd kartskiss, upprättad af Stadsingeniören Calander. 
Byggnadsnämnden hade föreslagit försäljning af området ifråga. 

 
1910-02-24 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 36 (avskrift KJ): 
 Drätselkammaren hade, såsom utdrag af dess protokoll den 22 December 1909 

utvisade, beslutit hos Stadsfullmäktige förorda försäljning till ett pris af 4 
kronor per kvadrataln till Kaptenen E. B. Lycke och Hallgrenska sterbhuset af 
respektive omkring 1.326 och 1.270 kvadratfot, utgörande de staden tillhöriga, 
af bemälde person och sterbhus till deras respektive tomter vid Rosviksgatan 
inhängnade områden.  
 
Under överläggningen yrkades af: 
 
Herrar Gunnerson och Jonsson remiss till Hamnstyrelsen: 
 
Herr Lilliehöök afslag å Herr Gunnersons yrkande samt remiss till 
Byggnadsnämnden. 
 
Fullmäktige beslöto, sedan överläggningen förklarats afslutad, att remittera 
ärendet till Hamnstyrelsen och Byggnadsnämnden. 

 
1910-03-06 Förmän och verkmästare på Lysekils Mekaniska Verkstad organiserar sig. 

(SKV, sid 29) 
 
1910-03-10 Fiskerimöte hålls i Mollösund under ordförandeskap av kapten J. Vik. Ett 

hundratal personer från Mollösund, Klädesholmen, Skärhamn, Tjörne Kalv, 
Hälleviksstrand, Stocken och Råön närvarar. Mötet är rörande enigt att en 
skyddstull på saltad och torkad fisk måste införas. De svenska fiskarna har 
svårt att konkurrera med norrmännen på grund av de stora avstånden till 
fiskeplatserna. Mötet föreslår att tullen skall läggas vid 17 eller 25 öre per kilo. 
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 Frågan har akualiserats i riksdagen genom en motion av riksdagsman 
Olausson. Fiskeriintendent Karl Andreas Andersson, som medverkar på mötet, 
uppmanar fiskarna att på olika sätt visa sitt stöd för Olaussons motion. (LP 1997-
12-18) 

 
1910-04-09 Slätten med kringliggande delar vill bilda municipalsamhälle. 

<fotograferas>. (Nya Lysekils-Kuriren 1910-04-09/KJ) 
 
1910-04-14 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 41 (avskrift KJ): 
 Föredrogs följande skrifvelse: 

 
”Till Herrar Stadsfullmäktige i Lysekil. 
 
Då den s. k. Apoteksgatan befinner sig i ett ganska miserabelt skick och som 
denna gata är centralt belägen och mycket lifligt trafikerad anhålla 
undertecknade, efter denna gata boende, att densamma snarast måtte sättas i ett 
värdigare och mera trafikabelt skick. 
 
Lysekil den 22 mars 1910. 
 
A. & R. CHRISTENSON. GUSTAF CORNÉR. RICHARD BJÖRSELL. 
MART. BRUNELL. L. LAURIN. ELIS LUCKEY. A. KARLSON
  
I ofvanstående anhållan instämmer undertecknad och får frambära densamma 
som egen motion. 
 
Lysekil den 22 Mars 1910. 
 
AUG. MATTSSON. 
 
På yrkande af Herr Mattsson, med hvilken Herrar Jonsson och Lilliehöök, 
hvilken senare ansåge det icke vara skäl kosta något på gatan, innan nya 
stadsplanen fastställts, instämde, remitterades ärendet till Drätselkammaren för 
yttrande. 

 
1910-04-14 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 42 (avskrift KJ): 
 Genom Magistraten hade inkommit följande skrivelse från Fabrikören Otto 

Bovik: 
 
”Till Herrar Stadsfullmäktige i Lysekil. 
 
I ett stort antal av rikets städer och bland dessa åtskilliga mindre än Lysekil 
finnas redan statens samskolor och det får väl derför icke anses vara någon 
förflugen tanke, om man skulle ifrågasätta ett sådant läroverk i vårt samhälle. 
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Bland fördelarna hos ett sådant läroverk behöfver man ju endast erinra sig, att 
skolan kommer under statens kontroll, att terminsavgifterna sannolikt bli 
mindre oh skolan därigenom öppen för äfven för mindre bemedlades barn, och 
vidare att från skolan utgångna barn utan pröfning vinna inträde i närmast 
högre klass i annat statens läroverk. Härtill kommer, att eleverna från en 
fullständig s. k. realskola efter aflagd realskoleexamen numera kunna vinna 
inträde vid statens verk, t. ex. telegraf, post, tull, järnvägar och banker. 
 
Då det måste anses högeligen önskvärdt för vår realskolefrågas lösning att en 
utredning kommer till stånd, vill jag föreslå, att Stadsfullmäktige uppdraga åt 
en kommitté att bereda frågan och söka klargöra, hvilka kostnader, som skulle 
komma att drabba staden i och för erhållande af en statens samskola 
(fullständig realskola). 
 
Lysekil den 26 febr. 1910. 
OTTO BOVIK. 
 
Under sammanträdets förlopp inlämnades en skrifvelse från Doktor Nilsson 
med ahållan om densammas föredragande samtidigt med förenämnda. Den var 
af följande lydelse: 
 
”Till Herrar Stadsfullmäktige. 
 
Enär Samskolans styrelse ingått till Öfverstyrelsen för rikets allm. läroverk 
med begäran om upplysningar rörande förutsättningarna för att få till stånd en 
fullständig realskola med examens- och dimissionsrätt och denna förveredande 
undersökning möjligen skulle kunna tänkas gifva vid handen, att det skulle 
blifva förmånligare, om skolan på samma gång omvandlats till en kommunal 
real- eller mellanskola eller ev. stats-skola, får styrelsen föreslå att 
Stadsfullmäktige behagade tillsätta en kommitté med uppdrag att fullständigt 
utreda och därefter för stadsfullmäktige framlägga förslag till lämpligt 
ordnande af skolfrågan. 
 
Lysekil 14 April 1910. 
 
AXEL NILSSON. 
 
Herr Boviks skrivelse föredrogs först, och därefter upplästes jämväl Herr 
Nilssons, som med Fullmäktiges medgifvande upptogs till behandling. 
 
Under öfverläggningen yrkades af Herr Lindman tillsättande af en kommitté i 
enlighet med Herr Boviks förslag samt af Herr Gunnerson, att om en sådan 
kommitté skulle tillsättas, densamma finge i uppdrag att skaffa fullständig 
utredning i skolfrågan, såsom Herr Nilsson föreslagit i sin skrivelse. 
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Sedan Herr Borgmästaren Sundberg uttalat såsom sin mening, att en realskola 
ej kunde åvägabringas på de närmaste tio åren, samt att en eventuell kommitté i 
frågan borde utreda lämpligaste och billigaste sättet för åstadkommande af en 
skola med rätt till realskoleexamen, beslöto Fullmäktige tillsättandet af en 
kommitté med den brgogenhet, som Herr Borgmästaren Sundberg föreslagit, 
och bestående af fem personer. 
 
Till ledamöter i kommittén föreslogos Herrar Borgmästaren Strandberg. 
Doktorn Axel Nilsson, Öfversten m. m. C. S. Lilliehöök, Skolföreståndaren 
Otto H. Tingdahl, Fil. Kandidaten Åke Wilsson, Rektorn Axel Lagerwall, 
Handl. B. P. Jonsson, v. Konsuln J. G. Gunnerson och Fabrikören J. H. 
Lindman. Af de föreslagne undanbådo sig Herrar Lilliehöök, Jonsson och 
Gunnerson att ifrågakomma. 
 
Härefter utsågos till ledamöter i kommittén enhälligt Herrar Borgmästaren 
Sundberg, Wilsson, Tingdahl och Nilsson, med Herr Sundberg som 
sammankallande. 
 
Frågan om hvilkendera af Herrar Lagerwall och Lindman skulle blifva femte 
ledamot afgjordes på begäran genom votering enligt följande godkända 
voteringsproposition: Den som vill ifrågavarande kommitté invälja Herr 
Lagerwall, röstar ja, den det icke vill, röstar nwj; vinner nej, är Herr Lindman 
invald såsom femte ledamot i kommittén. 
 
Vid upprop röstade härefter Herrar Jonsson, Lilliehöök, Gunnerson, Richter, 
Wallin, Gustafsson, Laurin och ordföranden ja, men Herrar Lindbom, Carlsson, 
Backman, Anderson, Luckey, Sterner, Mattsson, Hansson, Kihlberg, Löfving, 
Lidell och Christensson nej.  
 
Med 13 röster mot 8 hade Stadsfullmäktige sålunda beslutit i enlighet med nej-
propositionen. 

 
1910-04-14 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 48 (avskrift KJ): 
 Föredrogs af vederbörande revisorer afgifven revisionsberättelse öfver Lysekils 

Järnvägskommittés räkenskaper för tiden den 21 Mars 1909 till den 1 Januari 
1910, hvarefter i enlighet med revisorernas tillstyrkande vederbörade 
beviljades ansvarsfrihet för den tid revisionen omfattade. 

 
1910-04-14 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 51 (avskrift KJ): 
 Herr Nilssons under § 38 här ofvan antecknade, till Drätselkammaren 

remitterade motion, att Fullmäktige måtte besluta att såsom understöd åt 
Lysekils Samskola anslå 3,000 kronor för hvart och ett af åren 1910, 1011 och 
1912, återupptogs nu till behandling. 
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Utaf inkommet och nu föredraget utdrag af Drätselkammarens protokoll för 
den 7 dennes framgick, att Drätselkammaren tillstyrkt bifall till motionen på 
villkor, att Fullmäktige finge genom en kommitté, som skulle för ändamålet 
tillsättas, granska de Samskolans ekonomi och arbete rörande förhållandena 
samt inkomma med förslag till ordnande af skolförhållandena på lämpligaste 
sätt. 
 
Mot Drätselkammarens beslut hade Herrar Lilliehöök och Anderson reserverat 
sig, den förre med yrkande att Stadsfullmäktige måtte besluta att utom det 
redan för innevarande år beviljade anslaget å 2,500 kronor bevilja Samskolan 
ett lika stort anslag för hvartdera af åren 1911 och 1912. 
 
Under öfverläggningen yrkades nu bifall af Herr Lilliehöök till hans 
reservation mot Drätselkammarens beslut, och af Herr Nilsson till hans motion, 
hvarjämte af öfverläggningen framgick, att det af Drätselkammaren uppställda 
villkoret för bifall till motionen ifråga redan blifvit uppfyllt genom det förut i 
dag fattade, under § 42 här ofvan antecknade beslutet om tillsätandet af en 
kommitté för utredning rörande lämpligaste och billigaste sättet för 
åstadkommande af en skola med rätt till realskoleexamen. 
 
Sedan öfverläggningen förklarats afslutad och ordföranden efter framställd 
proposition på bifall till dels Herr Lilliehööks och dels Herr Nilssons yrkande, 
förklarat sig anse den sistnämnda propositionen vara med ja besvarad, begärdes 
omröstning som verkställdes efter följande godkända voteringsproposition: 
 
Den som vill att Stadsfullmäktige bifalla Nilssons motion att såsom understöd 
åt Lysekils Samskola bevilja dels för innevarande år ytterligare 500 kronor, att 
för ändamålet upplånas, och dels för hvart och ett af åren 1811 och 1912 ett 
belopp af 3,000 kronor, att å stadens skattskyldige innevånare uttaxeras, röstar 
ja; den det icke vill, röstar nej. Vinner nej, hafva Stadsfullmäktige bifallit Herr 
Lilliehööks yrkande att besluta i enlighet med hans ofvannämnda reservation 
mot Drätselkammarens beslut i ärendet. 
 
Vid upprop röstade härefter Herrar Jonsson, Carlsson, Nilsson, Gunnerson, 
Lyckey, Sterner, Wallin, Hansson, Kihlberg, Laurin, Lindman, Löfving, Lidell, 
Wallén och ordföranden ja, men Herrar Lilliehöök, Lindbom, Backman, 
Anderson, Richter, Mattsson, Gustafsson och Christensson nej, hvadan 15 
röster alltså afgifvits för bifall till motionen och 8 för bifall till Herr Lilliehööks 
förslag. 
 
Ordföranden förklarade, att Stadsfullmäktige alltså beslutit i enlighet med 
japropositionen. 
 
Mot denna ordförandens uppfattning reserverade sig Herrar Anderson och 
Mattsson. 
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Denna paragraf förklarades genast justerad. 

 
1910-04-14 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 54 (avskrift KJ): 
 Styrelsen för Lysekils Vatten- och Kloakledingar hade i inkommet och nu 

föredraget utdrag af dess protokoll för den 1 nästlidne Mars anhållit dels om ett 
förslagsanslag å 1,500 kronor för inköp af decauvillejärnväg och dels, att det 
för Rotemyrens uppränsning beviljade anslaget få utöfver de förut bestämda 
2.000 kronor i mån af behof lyfta ytterligare belopp. 
 
Fullmäktige ansågo det icke vara af behofvet pålalladt vare sig med något 
särskildt anslag till decauvillejärnväg ej häller med något beslut om rätt till 
lyftning af det beviljade anslaget i mån af behof, hvilken rätt Fullmäktige ansåg 
falla af sig själf. 
 
Det beslöts därför, att ifrågavarande framställning icke skulle föranleda till 
någon Fullmäktiges åtgärd. 

 
1910-04-14 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 56 (avskrift KJ): 
 En genom Magistraten inkommen framställning af Brandchefen om ett bidrag 

af ett hundra kronor till täckande af kostnaden för hans deltagande i 
brandchefsmöte i Göteborg under tiden den 15-17 nästlidne Mars remitterades 
till Drätselkammaren för yttrande. 

 
1910-04-14 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 57 (avskrift KJ): 
 Föredrogs följande från Styrelsen för Lysekils Vatten- och Kloakledningar 

inkomna protokollsutdrag: 
 
”Utdrag af protokollet, hållet hos Styrelsen för Lysekils Vatten- och 
Kloakledningar den 9 April 1910. 
 
§ 25. Förut behandlade ärendet, innefattande framställning af Hamnstyrelsen 
om utdragande af de inom området för den emellan Sillgränds- och 
Erikssonska bryggorna pågående utfyllnaden utmynnande allmänna 
kloakledningarne återupptogs till behandling, därvid följande från 
Hamnstyrelsen inkomna skrifvelse föredrogs: 
 
”Till Styrelsen för Lysekils Vatten- och Kloakledningar. 
 
Som Styrelsen ännu icke vidtagit några åtgärder för utdragning af de allmänna 
kloakledningarna i Sillgränd, enligt vår anmälan af den 8 sistl. Febr. får vi 
härmed ännu en gång påminna, enär de pågående utfyllnaderna i sjön kunna 
menligt inverka på kloakarbetet, om saken ytterligare uppskjutes. 
 
Lysekil den 5 april 1910. 
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MAGNUS RADHE.” 
 
Efter öfverläggning beslöt härefter Styrelsen, som till stöd för sitt förut i 
ärendet fattade beslut ville anföra ej blott, att styrelsen saknade medel till 
ifrågavarande arbetes utförande, utan äfven att Hamnstyrelsen dels disponerade 
öfver utfyllnaden ifråga, dels ock förut bekostat sådana trummor som den 
ifrågavarande underställda ärendet, åtföljt af kartskizz och kostnadsberäkning 
som Stadsingeniören fick i uppdrag att åtgöra. Stadsfullmäktiges pröfning, och 
därvid anföra, att som utdragning af berörda kloakledningar måste ske i mån, 
som utfyllnaden fotskrider, Hamnstyrelsen lämpligast kunde utföra arbetet 
därmed, samt att om Stadsfullmäktige ansåge arbetet böra verkställas af 
Styrelsen på stadens bekostnad, för ändamålet erforderliga medel också måtte 
ställas till Styrelsens förfogande. 
 
Denna paragraf förklarades genast justerad. 
 
Som ovan 
JOSEF CENTERWALL. 
 
Rätt utdraget; betygas 
 JOSEF CENTERWALL. 
 
 
Härvid funnos fogade dels en af Stadsingeniören uppgjord kartskizz å det i 
ofvantagna protokollsutdrag omnämnda arbetet, dels ett å 1,000 kronor 
slutande anbud å samma arbete. 
 
Efter föredragning och granskning af handlingarna och sedan Herr Radhe, med 
framhållande af vikten af i protokollsutdraget omnämnda arbetes snara 
verkställande, erinrat om, att Styrelsen för Lysekils Vatten- och 
Kloakledningar hade 1.400 kronor till sitt förfogande för oförutsedda utgifter, 
samt Herr Lindman förklarat sig anse, att arbetet ifråga borde bekostas med 
hamnkassans medel, blef ärendet på yrkande af Herr Lilliehöök remitteradt till 
Drätselkammaren för yttrande. 

 
1910-04-14 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 57 (avskrift KJ): 
 Utom föredragningslistan beslöts på yrkande af Herr Richter, att en för 

brandkårens räkning inköpt cykel skulle få af vederbörande användas i 
tjänsten; därom Stadsfiskalen skulle genom protokollsutdrag underrättas. 

 
1910-04-.. I slutet av av månaden gör fiskeriintendent Karl Andreas Andersson ett försök 

att fiska med småvadar i den norra Bohusskärgården. 
 
1910-04-.. I slutet av av månaden inträffar en tragisk olycka vid Shetlandsöarna. Tre 

besättningsmän på fiskekuttern JUDIT från Stocken drunknar. Det är fiskarna 
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Abraham Andersson och Albert Samuelsson från Stocken samt Johannes 
Johansson från Råön. (LP 1997-12-18) 

 
1910-05-06 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 60 (avskrift KJ): 
 Revisionsberättelse öfver Lysekils Brännvinförsäljningsaktiebolags 

räkenskaper och förvaltning för försäljningsåret den 1 Januari till och med den 
31 December 1909 föredrogs, hvarefter Stadsfullmäktige för sin del beviljade 
bolagets styrelse ansvarsfrihet för det gångna räkenskapsåret. 

 
1910-05-06 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 61 (avskrift KJ): 

Genom Magistraten hade följande skrifvelse från stiftarna af Lysekils 
Järnvägsaktiebolag inkommit: 
 
”Till Herrar Stadsfullmäktige i Lysekil. 
 
Undertecknade, stiftare och inbjudare till aktieteckning i Lysekils 
Järnvägsaktiebolag, få härmed meddela, att i stiftelseurkunden föreskrifna 
minimikapitalet nu är fulltecknadt och att kallelse utfärdats till konstituerande 
bolagsstämma, som blifvit utsatt till Lördagen den 7 nästa Maj kl. 5 e. m.  
 
Vid berörda stämma skall, för den händelse bolaget då förklaras bildadt, utses 
en styrelse för bolaget af fem ordinarie ledamöter och lika många suppleanter. 
 
Lysekils stad, som tecknat aktiemajoriteten i bolaget, kan på grund häraf 
genom sitt ombud vid bolagsstämman tillsätta hela styrelsen, men då äfven 
landstinget samt Lyse, Brastads, Bro och Håby kommuner tecknat afsevärda 
belopp, torde det vara rimligt, att landstinget erhåller en och kommunerna 
tillsammans en representant i styrelsen jämte suppleanter för dem. 
 
Därest en sådan anordning vinner Stadsfullmäktiges bifall, skulle staden 
således hafva att tillsätta tre ledamöter i styrelsen och tre suppleanter. 
 
Med anledning häraf få vi härmed föreslå att Stadsfullmäktige ville dels utse ett 
ombud att å den konstituerande bolagsstämman utöfva stadens rösträtt, dels 
ock bestämma de sex personer , på hvilka ombudet för stadens del skall rösta 
vid det val af styrelseledamöter och suppleanter, som enligt hvad ofvan antydts 
kommer att förtagas å stämman. 
 
Vidare få vi, efter samråd med landstingets ordförande hemställa, att berörda 
stadens ombud måtte bemyndigas att såsom landstingets representant i 
styrelsen rösta på Riksdagsmannnen Oscar N. Olsson i Broberg med 
Landtbrukaren Carl Hansson i Lyse såsom suppleant. 
 
Lysekil den 27 April 1910. 
AUG. LYSELL. AXEL SUNDBERG. C. S. LILLIEHÖÖK. 
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 AXEL NILSSON. L. A. CARLSSON. 
 
Efter föredragning häraf beslöto Fullmäktige att utse ett ombud att å den i 
skrifvelsen omnämnda konstituerande bolagsstämman utöfva stadens rösträtt 
samt att därefter bestämma först tre personer och sedan tre andra personer, på 
hvilka det blifvande ombudet vid konstituerande bolagsstämman ifråga hade att 
för stadens del rösta vid val af respektive ledamöter och suppleanter i Styrelsen 
för Lysekils Järnvägsaktiebolag. 
 
Nu upplästes valkommitténs protokoll för den 3 dennes, hvaraf inhämtades, att 
valkommittén föreslagit såsom stadens ombud vid ifrågavarande bilagsstämma 
Drätselkammarens ordförande, Öfversten m. m. C. S. Lilliehöök samt såsom 
ledamöter i styrelsen gr Lysekils Järnvägsaktiebolag Herrar v. Konsuln m. m. 
Aug. Lysell, Borgmästaren Axel Sundberg och Doktorn Axel Nilsson med 
Herrar Sjökaptenen L. A. Carlsson. Fabrikörerna C. Th. Olsson och J. H. 
Lindman såsom suppleanter. 
 
Härefter skreds till val af ombud vid den konstituerande bolagsstämman, 
därvid i enlighet med valkommitténs förslag Herr Lilliehöök utsågs. 
 
Herr Radhe hade föreslagit först Herr Borgmästaren Axel Sundberg, som dock 
unsåg sig icke böra ifrågakomma, och därför Herr vice ordföranden, som 
emellertid afböjde. 
 
Med användande af sluten omröstning enligt förslag af Herr Gunnerson utsågs 
härefter till ledamöter i styrelsen i enlighet med valkommitténs förslag Herrar 
Sundberg, Lysell och Nilsson med respektive 23, 22 och 19 röster. Närmast i 
röstetal kom Herr Radhe med 4 röster. 
 
Till styrelsesuppleanter utsågos vidare, likaledes, på yrkande af Herr Luckey, 
med användande af sluten omröstning, Herrar Sjökaptenen L. A. Carlsson samt 
Fabrikörerna J. H. Lindman och J. E. Lindbom med respektive 19, 17 och 14 
röster. Närmast i röstetal kom Fabrikören C. Th. Olsson med 7 röster. Herr 
Gunnerson hade föreslagit Herr Radhe i stället för Herr Carlsson, sedan denne 
undanbedt sig vad och i sitt ställe föreslagit Herr Gunnerson. Herr Lindbom 
hade föreslagits af Herr Luckey. 
 
Slutligen beslöts att bemyndiga stadens ombud vid bolagsstämman att rösta del 
i enlighet med det i ofvannämnda skrifvelse framställda förslaget på 
Riksdagsmannen Oscar N. Olsson i Broberg såsom landstingets representant i 
bolagsstyrelsen med Landtbrukaren Carl Hansson i Lyse såsom dennes 
suppleant och dels på de två personer, som vederbörande kommuner därvidlag 
komme att ena sig om, såsom kommunernas representant och dennes suppleant 
i bolagsstyrelsen. 
 



Nyhetsbrev 45 

Nyhetsbrev 46.docNyhetsbrev 46 20230927 v2 © Per Stenros Sid 24 
 

Denna paragraf förklarades genast justerad. 
 
1910-05-06 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 62 (avskrift KJ): 
 Såsom genom magistraten infordrat yttrande öfver de besvär, Morlanda 

kommun anfört däröfver, att fabrikören Hugo Hallgren i Ellös här i staden 
blifvit af pröfningsnämnden liksom förut af taxeringsnämnden taxerad för 
inkomstbevillning för 1909 till belopp af 1.000 kronor, beslöto Fullmäktige, att 
som Hallgren här i staden under år 1909 bedrifvit en rätt afsevärd rörelse med 
inläggning af fiskvaror, särskildt fiskbullar och anjovis, samt därefter härstädes 
haft en aflönad föreståndare och sysselsatt arbetare, yrka, att Konungens 
Befallningshafvande måtte fastställa taxeringsmyndigheternas beslut rörande 
ifrågavarande beskattning. 

 
1910-05-06 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 63 (avskrift KJ): 
 Från Magistraten hade inkommit följande skrifvelse: 

 
”Till Herrar Stadsfullmäktige i Lysekil. 
 
Från den af Kunglig Maj:t tillsatta ålderdoms- och 
invaliditetsförsäkringskommittén har Magistraten mottagit 275 stycken 
blanketter rörande lika många här i staden bosatta personer i en ålder af öfver 
60 år, under hemställan att Magistraten måtte ombesörja dessa blanketters 
ifyllande genom vederbörande kommunalmyndighet. 
 
Med anledning häraf får Magistraten härmed öfversända berörda blanketter 
under anhållan att Stadsfullmäktige ville låta ombesörja ifyllandet samt 
därefter återställa dem till Magistraten senast den 20 nästa Maj. 
 
Då för fullgörandet häraf erfordras mycket arbete och stor personkännedom, 
får Magistraten föreslå, att Stadsfullmäktige måtte anförtro ifrågavarande 
angelägenhet åt en kommitté eller ock att ett anslag å exempelvis 100 kronor 
beviljas för ändamålet med befogenhet för t. ex. Drätselkammaren att träffa 
aftal med lämplig person om arbetets utförande. 
 
Lysekil den 19 April 1910. 
På Magistratens vägnar: 
AXEL SUNDBERG.” 
 
Efter föredragning häraf beslöts att anmoda Magistraten att för billigaste 
möjliga pris anskaffa en eller två personer att utföra i skrifvelsen omförmälda 
arbete; och finge Magistraten i sinom tid inkomma med räkning å arbetet till 
Drätselkammaren, som hade att betala räkningen. Beslutet var enhälligt. 

 
1910-05-06 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 66 (avskrift KJ): 
 Följande från Herrar ordföranden och Hansson inkomna motion föredrogs. 
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”Herrar Stadsfullmäktige. 
 
Nedanstående förslag upptages af oss som egen motion 
 
Lysekil den 3 Maj 1910. 
MAGNUS RADHE. 
HILMER HANSSON. 
 
Som platsen nedanför Samskolan i Parken egentligen använts som lekplats för 
skolans barn, men sedan sparkbollsspelet kommit till, har planen och Parken 
tagits i anspråk äfven af äldre pojkar utom skolan för denna s. k. sport och 
urartat till den grund att vi som ha våra bostäder i Parken, icke få ro hvarken 
sön- eller söckendag, för att icke tala om allt det oljud som tyckes vara 
förenligt med sparkningarne, så får vi anhålla att Herrar Stadsfullmäktige måtte 
sätta stopp för allt det ofog och obehag som vi äro utsatta för af fotbollsspelet. 
 
Intet respekteras, hvarken planteringar eller hägnader kunna skyddas för 
åverkan af utöfvarne af denna lek. 
 
Vi vilja därför vördsammast föreslå  
 
att Herrar Stadsfullmäktige besluta att sparkbollspel i stadens park förbjudes, 
dock med det undantag att Samskolans barn under skolans raster å planen få 
leka äfven med sparkboll. 
 
Lysekil den 2 Maj 1910. 
EBBA BUNDSEN. FELICIA BUNDSEN. ELLEN ROSELL. 
ANNA SJUNEON. LISA JONSON. AMALIA BERGFALK.” 
 
På yrkande af Herr Lilliehöök remitterades ärendet härefter till 
Samskolestyrelsen, som genom utdrag af detta protokoll skulle anmodas att 
yttra sig däri. 

 
 
1910-05-06 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 68 (avskrift KJ): 
 Följande från Hamnstyrelsen inkomna utdrag af dess protokoll för den 6 

dennes föredrogs: 
 
”Utdrag af protokollet, hållet vid Hamnstyrelsens i Lysekil sammanträde den 6 
Maj 1910. 
 
§ 16. Enligt Styrelsens beslut af den 23 sistlidne Februari hade Majoren m. m. 
Th. Helleberg nu inkommit med ett första förslag af de begärda 
undersökningarna i norra hamnen, hvilket afsåg den angelägnaste åtgärden vid 
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nu pågående utfyllningar, nämligen en pir dels till skydd för inre hamnen, dels 
som en angörningsplats för jakter och mindre farkoster samt angifvande af 
linjer förutfyllningarne. 
 
Efter tagen del häraf, beslöt Styrelsen att genast söka tillstånd att få utlägga pir 
enligt Major Hellebergs förslag med anhållan, att Herrar Stadsfullmäktige 
måtte till Konungens Befallningshafvande ingifva ansökan därom; dock ansåg 
Hamnstyrelsen, att piren borde göras något bredare, och förbehöll sig att under 
arbetets gång få ordna denna detaljfråga. 
 
Kopia af kartan jämte afskrift af förslag till vågbrytaren skulle bifogas 
ansökningen. 
 
Denna paragraf förklarades genast justerad. 
 
Som ofvan 
JOSEF CENTERWALL. 
 
Rätt utdraget betygas 
 JOSEF CENTERWALL.” 
 
Under diskussionen i ärendet yrkades af Herrar Nilsson, som ansåg ärendet för 
viktigt att nu avgöras och Lindman bordläggning till nästa sammanträde, samt 
sedan Herrar Gunnerson och ordföranden upplyst, att ärendet brådskade och att 
arbetet ej skulle komma att medföra några vidare kostnader, enär Granit A.-B. 
C. A. Kullgrens Enka ju hade kontraktsenlig skyldighet att utfylla på anvisad 
plats, af Herr Lidell bifall till Hamnstyrelsens förslag. 
 
Stadsfullmäktige biföllo Herr Lidells yrkande. 
 
”Afskrift. 
 
GUSTAF, etc. 
Vår ynnest etc. 
 
Stadsfullmäktige i Lysekil hafva å särskilda sammanträden beslutit följande 
utgifter: 
 
för aktieteckning i bolag för anläggning af järnväg 
Lysekil – Smedberg kronor 700.000:- 
för utvidgning af stadens vattenledning kronor 100.000:- 
 Summa kr. 800.000:- 
 
Uti en till Oss ställd, af Eder med underdånig skrifvelse den 15 februari 1910, 
jämte Magistratens i Lysekil underdåniga yttrande, öfverlämnad skrift hafva 
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stadsfullmäktige i nämnda stad jämlikt därom å sammanträde den 30 november 
1909 fattadt beslut, i underdånighet anhållit, att Oss täcktes medgifva Lysekils 
stad rätt att för ofvan angifna ändamål upplåna 800.000 kronor att betalas 
under en tidrymd av 40 år. 
 
Då Vi nu i nåder låtit Oss föredragas detta ärende, hafva vi unnit godt 
medgifva, att staden Lysekil må för ooss ofvan angifva ändamål upptaga ett lån 
å åttahundratusen kronor att genom årliga afbetalningar gäldas inom en tid af 
högst fyrtio år från lånets upptagande. Hvilket vi Eder till egen och 
vederbörandes kännedom härigenom i nåder meddela. Stockholms slott den 4 
April 1910. 
 
Under Hans Maj:ts 
Min allernådigste Konungs och Herres frånvaro: 
GUSTAF ADOLF. 
 /Hugo Hamilton 
 
Till Kunglig Maj:ts befallningshafvande i Göteborgs och Bohus län angående 
tillstånd för staden Lysekil att upptaga ett lån. 
 
Rätt afskrifvet bestyrkes 
 
Ex. offiicio 
V. BILLMANSSON.” 
 
Det beslöts att underrätta vederbörande om innehållet af den nådiga 
skrifvelsen, som skulle läggas till handlingarna. Härjämte uppdrogs åt 
Drätselkammaren att infordra anbud å ifrågavarande lån. 

 
1910-05-07 Lysekils järnvägsaktiebolag bildas på konstituerande bolagsstämma på 

rådhuset i Lysekil. Styrelsen består av borgmästare Axel Sundberg, konsul 
August Lysell och förste stadsläkare Axel Nilsson. För landstinget väljs 
riksdagsman Oscar N. Olsson i Broberg, för landskommunerna landstingsman 
Gustaf Hjort i Broberg. Till suppleanter utses sjökapten Lars Alfred Carlsson 
på Slätteskär, fabrikör Jöns Hansson Lindman och fabrikör Johan Emil 
Lindbom, för landstinget lantbrukare Carl Hansson i Lyse och för 
landskommunerna landstingsman Herman Emilius Johansson i Flat. (Lüsch, 
Lysekils historia, sid 43-44) (Minnesbladet 1938, sid 5) 
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1910-05-14 ”På förekommen anledning bedes allmänheten vid köp af Aptitbitar noga 

tillse att KULLANS (C. Hörmans) välkända och omtyckta märke erhållas, enär 
dåliga efterapningar förekomma. 

 Kullans Ostronanjovis, Skinn- & Benfri Deleikatessanjovis, 
Delikatessbitar, Gaffelbitar samt Kryddsill rekommenderas såsom utmärkta. 

 Generalagenter: E.C. LIVIJN & c:o, Stockholm.” (Svenska Dagbladet 1910-05-14 
via Rustan Gandvik) 

 
1910-05-23 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 73 (avskrift KJ): 
 Det under § 154 i 1909 års protokoll antecknade ärendet abgående af 

Hamnstyrelsen väclt förslag om underhandling rörande förvärf af vattenrätten 
jämte behöflig strandremsa vid Slätteskär förevar åter till behandling. 
Drätselkammaren och Järnvgskommittén hade inkommit med yttranden i 
frågan, hvilken nu föredrogs, och af hvilka inhämtades, att Drätselkammaren 
beslutit tllstyrka bifall till Hamnstyrelsens förslag under förutsättning att 
underhandling bedrefves för stadens och ej för Hamnstyrelsens räkning, medan 
Järnvägskommittén inskränkt sig till att förklara, att ett sådant förvärf som det, 
hvarom den föreslagna underhandlingen skulle röra sig, icke vore af behofvet 
påkalladt för järnvägens räkning. 
 
På yrkande af Herr Richter, som ansåg frågan vara för tidigt väckt, och med 
hvilken Herr Luckey, som dock trodde att under andra ekonomiska 
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förhållanden staden nog borde sökt förvärfva hela Slätteskär, instämde, afslogs 
Hamnstyrelsens framställning. 

 
1910-05-23 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 74 (avskrift KJ): 
 Uti det under § 56 här ofvan antecknade ärendet hade Drätselkammaren 

inkommit med yttrande, hvari tillstyrktes att bevilja Brandchefen Löfberg ett 
bidrag å 75 kronor till betäckande af kostnaderna för deltagande i 
brandchefsmötet i Göteborg den 15-17 sistlidne mars samt framhöll 
lämpligheten däraf, att om något annat år dylikt resebidrag önskades, 
framställning därom skedde före företagandet af den resa bidraget afsåge. 
 
Sedan Drätselkammarens yttrande föredragits, yrkade Herr Richter bifall till 
Herr Löfbergs begäran. 
 
Ordföranden framställde härefter proposition på bifall dels till detta yrkande, 
dels till Drätselkammarens förslag, och då ordföranden förklarade den förra 
propositionen vara med ja besvarad, begärdes votering, som verkställdes efter 
följande godkända voteringsproposition: Den som bifaller Brandchefens 
begäran röstar ja, den det icke vill, röstar nej: vinner nej, hafva 
Stadsfullmäktige beslutat i enlighet med Drätselkammarens förslag. 
 
Vid upprop röstade härefter Herrar Lindbom, Nilsson, Gunnerson, Richter, 
Hernström, Hansson, Lindman, Löfving, Lidell och ordföranden ja, men Herrar 
Jonsson, Lilliehöök, Carlsson, Backman, Anderson, Luckey, Mattsson, Wallin, 
Gustafsson, Kihlberg, Laurin, Wallén och Christenson nej. 
 
Med 13 nej- mot 10 ja hade Fullmäktige alltså beslutit i enlighet med 
Dräåtselkammarens förslag. 
 
På förslag af Herr Lilliehöök beslöts härefter att de anslagna medlen skulle 
anskaffas genom upplåning. 

 
1910-05-23 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 76 (avskrift KJ): 
 På förslag av Drätselkammaren beslöto Stadsfullmäktige att med tacksamhet 

mottaga af Herr Wallén gjordt erbjudande, att staden redan den förste Oktober 
skulle utan att betala hyra för tiden till den 1 April 1911 få taga de nya 
rådhuslokalerna i besittning mot villkor, att Herr Wallén får öfvertaga och 
uthyra nuvarande rådhuslokalerna samt erhåller det belopp, som eldning i de 
nyvarande lokalerna skulle kostat staden under ifrågavarande tid. 

 
1910-05-23 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 77 (avskrift KJ): 
 Följande från de för afgifvande af förslag till bättre signalering vid eldsvåda 

utsedde kommitterade inkomna skrifvelse föredrogs: 
 
”Till Herrar Stadsfullmäktige. 
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Undertecknade, af Herrar Stadsfullmäktige utsedde att inkomma med förslag 
till bättre signalering vid eldsvåda, få efter i dag hållet sammanträde, därvid 
dock Sjökaten L. A. Carlsson icke varit i tillfälle infinna sig, meddela, att efter 
otaliga förfrågningar hos fabrikanter af allarmapparater, kommitterade funnit 
ett erbjudande af etn elektrisk motorsirén med skyddshuf från Elektriska 
Aktiebolaget Siemens-Sehnekardt såsom varande den lämpligaste 
allarmeringsapparaten. 
 
Priset för densamma är kr. 650 fritt levererad här och har säljaren medgifvit 
öppet köp af denna underförutsättning att staden betalar fraktkostnaderna fram 
och åter från Stockholm  
 Därest apparaten icke blifver till belåtenhet. Kommitterade hade tänkt sig 
motorsirenen uppsatt på Flaggberget, på ställning af järnkonstruktion såsom 
varande både stark och i längden billigast. 
 
Allarmering sker då ifrån poliskontoret via elektriska verket. 
 
Öfver fraktkostnaden kunna kommitterade icke yttra sig, men en eventuell 
afprofning å plats i närheten af kyrkan torde icke mycket öka kostnaderna. 
 
Kostnader för installeringen torde icke med bestämdhet kunna uppgifvas förr 
än sirenen anländt hit. 
 
Af ofvan anförda få därföre kommittérade föreslå Herrar Stadsfullmäktige att 
på öppet köp få hitbeordra motorsirenen för afprofning. 
 
Lysekil 21 Maj 1910. 
 
GUST. RICHTER.   L. LAURIN. 
  EMIL LÖFBERG.”  
 
Skrifvelsen remitterades till Drätselkammaren för yttrande. 
 
Som ofvan 
JOSEF CENTERWALL. 
 
Justeras: 
MAGNUS RADHE. 
J. E. LINDBOM. 
B. P. JONSSON. 
 
Att ofvanstående protokoll blifvit efter förut skedd kungörelse offentligen 
uppläst å Rådhuset Onsdagen den 1 Juni 1910 kl. 5,30 e. m.; betygas. 
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MAGNUS RADHE. 
 /Josef Centerwall. 

 
1910-06-03 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 80 (avskrift KJ): 
 Följande från Lysekils Järnvägsaktiebolag inkomna anmälan lästes och skulle 

läggas till handlingarna: 
 
”Till Stadsfullmäktige i Lysekil. 
 
Härmed får jag anmäla att vid konstituerande bolagsstämma den 7 i denna 
månad Lysekils Järnvägsaktiebolag blifvit bildadt, att att bolagsstämman till 
ledamöter i styrelsen utsett för Lysekils stad vice Konsuln Aug. Lysell, 
Borgmästaren Axel Sundberg och Förste Stadsläkaren Axel Nilsson, för 
landstinget Riksdagsmannen Oscar N. Olsson i Broberg samt för öfriga 
kommuner och enskilde aktieägare Godsägaren Gustaf Hjort äfven som att 
styrelsen inom sig utsett till ordförande vice Konsuln Aug. Lysell och till vice 
ordförande Borgmästare Axel Sundberg. 
 
Lysekil den 12 Maj 1910. 
 
För Lysekils Järnvägsaktiebolag: 
AUG. LYSELL.” 

 
1910-06-03 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 81 (avskrift KJ): 
 Herr Ordföranden föredrog följande skrivelse, om han upptog såsom egen 

motion: 
 
”Till Herrar Stadsfullmäktige i Lysekil. 
 
Då intet svar avlåtits på vår skrivelse ”Till Herrar Borgmästare och Råd i 
staden Lysekil”, huruvida Lysekils stad skulle vilja införliva Slätten jämte 
kringliggande delar eller ej, och då det efter skrifvelsens inlämnade redan 
hållits tvänne stadsfullmäktigesammanträden utan att nämnda skrivelse kommit 
fram, fram, få vi härmed, enligt det råd Svenska Stadsförbundet givit, vända 
oss direkt till Herrar Stadsfullmäktige för att begära ett svar å densamma. 
Samhället bedriver nämligen så snart som möjligt, i den händelse att staden ej 
vill ingå på någon underhandling om en införlivning, påbörja arbetet för 
köpings bildande. 
 
Undertecknade anhålla därför vördsammast 
 
att Herrar Stadsfullmäktige ville vid nästa stadsfullmäktigesammanträde till 
behandling upptaga frågan om Slättens jämte kringliggande delars införlivning 
med Lysekils stad samt att Herrar Stadsfullmäktiges svar härå i 
protokollsutdrag oss tillsändas. 
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Slätten, Lysekil den 28 maj 1910. 
OSCAR FR. HEDÉN. FERD. LJUNGGREN. 
 
Under den i ärendet uppkomna diskussionen framhöll Herr Nilsson såsom sin 
åsikt, att det med hänsyn till särskilt sjukvårds- och fattigvårdsförhållanden 
icke vore lämpligt att nu införliva Slätten med staden utan bättre att vänta 
därmed, till bättre utredning om dessa och andra förhållanden vunnits. 
 
Följande yrkande gjordes, nämligen af: 
 
Herr Andersson, som trodde att en dylik införlifning skulle genom ökad 
fattigvård m. m. betydligt öka den nuvarande bevillningen, afslag å 
ofvanberörda framställning samt Herrar Lindman, Wallén och Gustafsson, 
vilka båda senare förklarade sig anse införlifningen ifråga böra ske snarast 
möjligt den anmärkta faran för kade utgifter och svårare sanitära förhållanden 
delvis ogrundad och delvis skola uppvägas af motsc´varande fördelar, ärendets 
öfverlämnande för utredning fortast möjligt till den kommitté, som för Slättens 
införlivning med Lysekil den 26 September 1907 tillsatts. 
 
Stadsfullmäktige beslöto med afslag å Herr Andersson yrkande att i enlighet 
med Herr Lindmans med fleres yrkande öfverlämna ärendet till ofvannämnda 
kommitté för utredning. 

 
1910-06-03 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 84 (avskrift KJ): 
 En från Lyse och Lysekils Trädgårdsplanteringsförening inkommen, af Herr 

Lindman såsom egen mption upptagen ansökan om ett bidrag från staden för 
innevarande år af 100 kronor föredrogs och remitterades till Drätselkammaren 
för yttrandes afgifvande. 

 
1910-06-03 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 85 (avskrift KJ): 
 Herr Lillehöök hade inlämnat följande skrifvelse: 

 
”Till Herrar Stadsfullmäktige i Lysekil. 
 
Den 6 dennes beslöto Stadsfullmäktige på Hamnstyrelsens förslag att till 
Konungens Befallningshafvande ingifva ansökan om utläggning af en pir i 
norra hamnen som skydd för den inre hamnen. 
 
Enligt Hamnstyresens förslag skulle piren byggas af skrotsten och skulle, enligt 
hvad Herrar Gunnerson och Ordföranden upplyse, arbetet därmed ej komma att 
medföra några vidare kostnader, 
 
Då emellertid piren äfven skall användas som angöringsplats, förutsätter detta, 
att den förses med en därför lämplig öfverbyggnad, så solid byggd, att den ej 



Nyhetsbrev 45 

Nyhetsbrev 46.docNyhetsbrev 46 20230927 v2 © Per Stenros Sid 33 
 

bortspolas af sjön, och då man ej kan ålägga Granitaktiebolaget C. A. 
Kullgrens Enka att utföra en dylik öfverbyggnad, så kan jag ej finna annat än 
att arbetet ifråga kommer att medföra afsevärda kostnader, och då det slutligen 
synes vara Hamnstyrelsens mening, att, när Konungens Befallningsh. bifallit 
ansökan, utan vidare sätta arbetet igång, får jag härmed föreslå att Stadsf. 
beslutar: 
 
ålägga Hamnstyrelsen dels inkomma med utredning öfver kostnaderna för 
bemälte pir samt dels afvakta Staddsfullm. bifall till arbetets utförande. 
 
Lysekil den 30 Maj 1910. 
 
B S. LILLIEHÖÖK.”  
 
Skrifvelsen lästes och bordlades. 
 
Som ofvan 
JOSEF CENTERWALL. 
 
Justeras: 
MAGNUS RADHE. 
AXEL NILSSON. 
L. LAURIN. 
 
Att ofvanstående protokollblifvid efter förut skedd kungörelse och justaring 
offentligen uppläst å Rådhuset Torsdagen den 16 Juni 1910 kl. 3 e. m.; betygas: 
 
MAGNUS RADHE. 
 Josef Centerwall. 

 
1910-06-.. Bohuslänska långafiskare medverkar vid bygget av sjömanskyrka i Baltasound 

på Shetland. Kyrkan står klar i juni. Det är svenska kyrkans missionsstyrelse 
som beslutar bygga kyrkan som är av galvaniserad plåt och har cirka 300 
sittplatser samt med både skrift- och läsrum. Det här året är pastor A. Thörner 
från Uppsala anställd som svensk fiskarpräst på Shetland. (LP 1998-01-02) 

 
1910-06-18 Ny slip Lysekils Mekaniska Verkstad har sedan flera år ej haft andra 

slipanordningar vid sin varvsanläggning i Norra hamnen än en träränna, där 
fartygens köl inpassats och vari denna glidit vid upphalningen under det 
fartygen stöttats på ena sidan av längsgående timmer. Sedan varvet på 
Bassholmen frånträddes har givetvis saknaden av en mera tidsenlig slip varit 
allt kännbarare. Sedan någon tid har därför arbetats med anläggandet av en ny 
slip och denna är nu så gott som färdig. Skenorna äro nedlagda i sin fulla 
sträckning och två vagnar är redan färdiga samt två under arbete. Slipen har 
redan tagits i bruk. (Nya Lysekils-Kuriren 1910-06-18/KJ) 
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1910-06-20 En svensk expedition avgår från Lysekil till Spetsbergen. Det är kuttern 

VENUS som inköps av Bolinders och förses med en 25 hkr motor. Kapten 
ombord är förre ägaren Bergström från Mollösund. (LP 1998-01-02) 

 
1910-06-20 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 87 (avskrift KJ): 
 En genom Magistraten öfverlämnad skrifvelse af Herr Kaptenen, Grefve Carl 

Cronstedt med hemställan, att Stadsfullmäktige ville bevilja ett belopp af 288 
kronor 55 öre till gäldande af kostnader för förplägnad af officerare och 
underofficerare under fjoråret vid den härstädes förlagda 
militärkommenderingen föredrogs. 

 
Stadsfullmäktige, som icke funno skäl föreligga för nämnda anslags beviljande, 
beslöto afslå framställningen i fråga. 

 
1910-06-20 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 88 (avskrift KJ): 
 Uti ingifvet protokollsutdrag hade Hamnstyrelsen hemställt om 

Stadsfullmäktiges godkännande af ett utdraget bilagdt, af Majoren m. m. Th. 
Helleberg uppgjordt förslag till kajbyggnad i norra hamnen, hvilket förslag 
afsåge att lända till efterrättelse såväl för pågående utfyllnader i sjön som för 
ett framtida kajarbete. 
 
Major Hellebergs kostnadsförslag, som åtföljdes af kartskizzer hade följande 
lydelse: 
 
”FÖRSLAG TILL KAJER I LYSEKILS NORRA HAMN. 
 
Af Lysekils hamnstyrelse har jag anmodats upprätta förslag till kajer i stadens 
norra hamn. 
 
Vid i anledning häraf verkställda grundundersökningar har beträffande 
bottnens beskaffenhet utrönts följande. 
 
Tillförlitlig byggnadsgrund finnes med nedan angifna undantag öfverallt i den 
blifvande kajens sträckning. Denna grund, som lutar omkring 1:5 utåt, täckes, 
för den ej, såsom i närheten af Dynaskäret, består af berg, utaf ett lager 
sandblandad lera samt ett ofvanpå leran liggande ytlager af grus och sten 0,2-
0,7 meter tjockt. Detta ytlager har vid borrning i sektionerna 0, 20, 40, 60, 80, 
120, 160, 191, 200, 210, 220, 240 och 280 (se plankartan) öfverallt, om ock 
med någon svårighet kunnat genomträngas med sanden sedan obehindrat förts 
genom leran ned till fasta botten. Fastän utfyllning af sten skett utefter hela 
stranden ända ut emot den föreslagna kajlinjen, har dock ingenstädes kunnat 
förmärkas något genombrott af ytlagret eller utskjutning af leran. 
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I hamnens innersta del mellan Kölhalningsbryggan och Fiskbryggan har 
däremot vid borrning till 17 meters djup icke påträffats annan jordmån n 
sandblandad lera, hvilken dock är så stenbryggor och stenfyllning. 
 
Ehuru af de vid undersökningen gjorda iakttagelserna alltså tyckes framgå, att 
bottnen sådan den är skall kunna utan förstärkning bära en kajbyggnad, har jag 
dock icke ansett mig kunna härpå basera det begärda kajförslaget. Fullt 
betryggande säkerhet för en kajbyggnad anser jag endast kunna vinnas genom 
att muddra sig ner till fasta bottnen, fylla rännan med skärf och därofvanpå 
uppmura kajen. 
 
Efter dessa grunder har bilagda förslag till kajer uppgjorts. Detsamma upptager 
324 meter kaj med vattendjup å olika sträckor af 2, 2,5, 3,5 och 4,5 meter för 
en beräknad kostnad af 121,500 kronor, inberäknadt 20 % tillägg till den 
egentliga arbetskostnaden för arbetsledning och oförutsedda utgifter. Kajmuren 
har tänkts lagd af dykare utan fångdamm. 
 
Vid förslagets uppgörande har antagits, att den vågbrytare, hvartill jag 
uppgjorde förslag den 29 April 1910, är fullbordad. Genom denna bildas 
fullständigt skydd för de innanför varande kajerna. 
 
Liknande skydd kan, om så visar sig behöfligt, beredes för de yttre kajerna 
genom utbyggande af en vågbrytare från Dynaskär. Någon sådan har emellertid 
icke upptagits i förevarande förslag, de densamma kan utföras af stenaffall från 
närliggande stenhuggerier utan någon egentlig kostnad för samhället. 
 
Karlstad den 30 Maj 1910. 
 
TH. HELLEBERG. 
Distriktschef i västra väg- och vattenbyggnadsdistriktet.” 
 
Efter föredragning och granskning af dessa handlingar, blev ärendet på förslag 
af Herr Lilliehöök remitteradt till Byggnadsnämnden för yttrande, huruvida 
förslaget öfverensstämde med stadsplanen. 

 
1910-06-20 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 90 (avskrift KJ): 
 Uti förut behandlade och under § 57 här ofvan antecknade ärendet angående 

utdragning af de allmänna kloakledningarna i Sillgränd hade Drätselkammaren 
inkommit med yttrande, som nu föredrogs. 
 
Drätselkammaren, som ansåge de ingifna anbuden för höga och att arbetet med 
hänsyn till de ändringar som skett beträffande utfyllnaden ifråga och att den 
längre trumman, som utan olägenhet kunde ske ske, minskades till omkretsen, 
kunde utföras till en kostnad af högst 500 kronor, hade beslutit föreslå 
Stadsfullmäktige att uppdraga åt Styrelsen för Lysekils Vattan- och 
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kloakledningar att utföra arbetet ifråga, till hvars bekostande borde anslås ett 
belopp af 500 kronor att för ändamålet ställas till nämnda Styrelses förfogande. 
 
Skulle möjligen detta belopp behöfva öfverskridas, borde Hamnstyrelsen, som 
ju droge inkomster af utfyllnaden för uppdragsplatser, ifylla det belopp, som 
ytterligare för arbetet erfordrades. 
 
Herrar Nilsson och Lindman yrkade bifall till drätselkammarens förslag, den 
förre, sedan han förklarat att Styrelsen för Lysekils Vatten- och Kloakledningar 
ej hade medel till arbetets utförande samt att han ej trodde det vara skäl att allt 
för mycket minska den längre trummans omkrets. 
 
Sedan ordföranden förklarat, att äfven Hamnstyrelsen saknade medel fär 
ändamålet ifråga, och Herr Sterner upplyst, att entreprenören numera förklarat 
sig kunna utföra arbetet billigare än de förut tänkt sig, blef Drätselkammarens 
förslag bifallet med den af ordföranden föreslagna ändringen, att om anslaget å 
500 kronor ej skulle räcka till. Styrelsen för Lysekils Vatten- och 
Kloakledningar akulle af Hamnstuýrelsen utbekomna erforderligt 
tilläggsbelopp af de medel, Hamnstyrelsen erhölle för upplagsplatser å 
utfyllnaden ifråga. 

 
1910-06-20 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 93 (avskrift KJ): 
 Sedan Drätselkammaren enligt inkommet och nu föredraget utdrag af dess 

protokoll besluit tillstyrka bifall till Herr Lindmans under § 84 här ofvan 
antecknade motion om ett statsbidrag af 100 kronor för detta år till Lyse och 
Lysekils Trädplanteringsförening, beslöto nu Fullmäktige enhälligt bevilja 
ifrågavarande anslag. Medel därtill skulle upplånas. 

 
1910-06-20 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 94 (avskrift KJ): 
 Utom flredragningslistan föredrogs Konungens Befallningshafvandes genom 

Magistraten inkomna resolution på Stadsfullmäktiges jämlikt beslut den 6 
nästlidne Maj till Konungens Befallningshavande öfverlämnade ansökan om 
tillstånd att få i norra hamnen utlägga pir i enlighet med Majoren m. m. Th. 
Hellebergs förslag. 
 
Resolutionen var af följande lydelse. 
 
”RESOLUTION. 
 
Som det icke kan anses tillkomma Konumgens Befallningshavande att uti 
förevarande ärende förordna, föranleder Stadsfullmäktiges beslut icke till något 
Landshöfdingeämbetets yttrande, med besked hvarom handlingarne varda 
återställda till Magistraten, som har att delgifva Stadsfullmäktige i Lysekil 
Landshöfdingeämbetets förevarande beslut. 
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Göteborg i landskansliet den 15 juni 1910. 
 
Landshöfdingeämbetet 
 
ERNST THORÉN ELOF WARMARK.” 
 
Ärendet bordlades. 

 
1910-06-23 Fyra dagars ledighet under midsommar beredes personalen å Mekaniska 

Verkstaden härstädes då arbetet avslutades i går afton och nu upptages först på 
måndag. (Nya Lysekils-Kuriren 1910-06-23/KJ) 

 

 
 
1910-06-.. Byggandet av Släggöbassängerna och Släggöbron. (Fotograf: Hugo Hallgren) (Ulf 

Oskarsson, Facebook: Vi som älskar Lysekil 2.0. 2022-09-11) 
 
1910-06-.. I slutet av månaden bildas Lysekils köpmannaförening. Föreningen utgör en 

lokalavdelning av minuthandlarnas riksförbund. Till styrelse väljs handlarna 
Otto Gottfrid Löfving, Jonas Alexander Jacobsson, O. Fredén, B.P. Jonsson 
och Pontus Lundbom samt skräddaremästare A. Bergqvist och 
skomakarmästare Olof Alfred Olsson. Till suppleanter väljs handlarna Axel 
Beronius, E.V. Olsson, Hjalmar Nilsson, Sven Larsson, skomakaremästare 
P.A. Malmrot och bagerimästare Richard Björsell. (RJ/LP 1998-01-09) 
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1910 Fiskarna vid Lofoten i Norge kräver hos den norska regeringen att motorerna i 
fiskebåtar skall förbjudas då de anses skrämma bort fisken. Detta viftas bort 
vid en fiskerikongress i Köpenhamn. (LP 1998-01-02) 

 
1910-07-12 Fastighetsauktion – Lägenhet att hyra. Genom frivillig auktion, som 

förrättas på stället tisdagen den 12 näst juli kl 10 middag, låta fröken Christina 
Lyckes sterbhusdelägare till den högstbjudande försälja tomten n:o 25 vid 
Badhusgatan i Lysekil om 255,73 kvadratmeter jämte därå under n:o 21 
uppförda byggnader. Huset är taxerat till 6.000 kronor. Tomten friköptes 1909 
för 2.175 kronor. Fastigheten är gravationsfri. I samma hus finnes en lägenhet 
om 3 rum och kök att hyra med tillträde genast. Lysekil den 22 juni 1910, Elias 
Sandell. (Nya Lysekils-Kuriren 1910-07-02/KJ) [Anm: Dagens adress är Badhusgatan 1.] 

 
1910-07-03 Bron till Släggön invigdes i söndags kl 1 e.m. med en enkel högtidlighet. Med 

musiken i täten vandrade en stor skara människor över till Släggön där 
professor Anders Wide med några ord förklarade bron invigd för sitt ändamål. 
(Nya Lysekils-Kuriren 1910-07-06/KJ) (Lüsch, Lysekils historia, sid 38) (LP 1993-08-09) 
Därmed upphör färjetrafiken till ön. 

 
1910-07-16 Auktion å jordlott, boningshus och lösegendom. Genom offentlig och 

frivillig auktion, som förrättas i huset n:o 30 Gamla Strandgatan i Lysekil 
lördagen den 16 dennes med början kl 10 f.m. låta sterbhusdelägare efter 
avlidna Augusta Nilsson försälja 1/16 del av Lysekils jord, inägolotten n:r 46 
belägen mellan herrar Luckeys och Asps villor, innehållande cirka 1.950 
kvadratalnar, å ofri tomt belägna boningshuset n:o 30 Gamla Strandgatan, samt 
all boets lösegendom däribland soffor, bord, stolar, byrå, chiffonier, skänk, 
väggur, kommoder, mattor, sängar, fjäder bolstrar, putor, linne, glas, porslin 
och kökssaker samt den avlidnas gångkläder mm. Jordlott och boningshus 
säljas kl 12 på dagen. Villkoren tillkännagivas vid auktionens början. Lysekil 
den 1 juli 1910, e.a. Edvin Hyllengren. (Nya Lysekils-Kuriren 1910-07-02/KJ) [Anm: 
Dagens adress är Gamla Strandgatan 33A (Hus IX-X).] 

 
1910 Från Lysekilsdistriktet går under juli - september laster av sten till flera danska 

beställare, bland annat i Århus, Odense, Kolding och Nyköbing. 
 
1910-07-20 Sorgligt slut på badet. I lördags afton omkom genom drunkning 18-årige 

arbetaren Karl Åhman anställd vid Lysekils Mekaniska Verkstad och boende å 
Slätten. Han hade jämte en kamrat gått ned till Slätteskär för att bada. Emellan 
bryggorna är långgrunt vadan de förmodligen funnit platsen bra för att lära sig 
simma. Åhman gick ifrån Backmans brygga och sam utåt. Hunnen i närheten 
av en förtöjd segelbåt sågs han vinka med armarna och hördes han ropa 
varefter han hastigt sjönk. Det dröjde omkring 10 minuter innan folk hunnit 
komma tillstädes och få upp honom. Doktor Hansson arbetade i en timmes tid 
för att söka få liv i honom, men förgäves. 
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Åhman har tydligen förlorat besinningen då han märkte att han, dåligt 
simkunnig som han var, inte orkade tillbaka och hans dödskamp torde därför 
inte ha tagit många minuter. Den förolyckade var en sympatisk yngling, 
intresserad av sitt yrke torde han ha blivit, om han fått leva, en dugande 
mekaniker. Hans bortgång är en svår förlust för hans anhöriga. (Nya Lysekils-
Kuriren 1910-07-20/KJ) 

 
1910-08-01 Med anledning om väckt förslag om elektrisk drift å Lysekilsbanan vänder sig 

järnvägsstyrelsen med anhållan om utredning, till byrådirektör Ivan 
Öfverholmid SJ, vars förslag föreligger å detta datum. 

 
 Engångskostnaden för en sådan anläggning skulle visserligen stiga med cirka 

72.000 kronor utöver ångdriften, men den årliga vinsten skulle bli mellan 
6.000-7.000 kronor med beräknad trafik och ökas i och med trafikens stegring. 

 
 Senare samma år gör järnvägsstyrelsen framställning till Kunglig Maj:t om ett 

statslån å 150.000 kronor för banans elektrifiering, vilken framställning dock 
Kunglig Maj:t avslår. 

 
 Väg & Vatten, vars yttrande inhämtats hade avstyrkt bifall, enär eldrift vid 

järnvägarna vore så prövad, vidare att upprepade avbrott kunde befaras, enär 
luftens salthalt kunde inverka på nätet. (Minnesbladet 1938, sid 6) 

 
1910-08-17 Lagfart söktes desslikes av fabrikör J. Tobisson på tomten och den därå 

uppförda villan n:o 15 Rosviksgatan (Mattis villa), som han av sterbhusägarna 
köpt för kronor 14.700. (Nya Lysekils-Kuriren 1910-08-17/KJ) 

 
1910-08-20 Mattis villa skall användas som lokal för en nybildad avdelning av Odd-

Fellow-orden på vilken den överlåtits. (Nya Lysekils-Kuriren 1910-08-20/KJ) 
 
1910-08-24 Ombyte av arbetsledning. Den sedan tre år tillbaka å Lysekils Mekaniska 

Verkstad anställde arbetsförmannen för svarvareavdelningen, herr A.P. 
Palmqvist, frånträdde med förra veckan sin anställning och avflyttade härifrån 
igår till Göteborg, där han tillträder verkmästarebefattningen å Hedmans 
verkstad. 
Herr Palmqvist var, såvitt vi känna till, en synnerligen dugande arbetsledare 
och han har under de år han varit anställd härstädes alltid stått i ett gott 
förhållande till arbetarna, vilket det var honom ett nöje att kunna omnämna då 
han nu flyttade. Vi tro oss också kunna säga, att arbetarnas tankar om herr 
Palmqvist innebär ett med samma nöje avgivet erkännande åt den värderade 
förmannen. Vi önska honom framgång i hans nya verksamhet. (Nya Lysekils-
Kuriren 1910-08-24/KJ) 

 
1910-08-25 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 97 (avskrift KJ): 
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 Sedan Stadsfullmäktige den 6 nästlidna Maj, § 67 i protokollet, beslutit 
uppdraga åt Drätselkammaren att infordra anbud å öfvertagandet af det 
beslutade amorteringslånet å 800.000 kronor för järnvägens och 
vattenledningens behof, hade Drätselkammaren enligt af dess ordförande nu 
lämnade upplysningar, med hänvisning till inom densamma uppgjorda förslag 
till amorteringsplan, kontrakt ang.lånets öfvertagande samt lydelse å 
obligationerna, till den 24 dennes från åtskilliga banker och bankirfirmor 
infordrat förseglade anbud å öfvertagande af ett 4 % obligationslån å 800,000 
kronor. 
 
Å sammanträdet under gårdagen hade Drätselkammaren öppnat de då inkomna 
tvänne anbuden, hvilka befunnits vara från: 
 
1:o) A.-B. Göteborgs Bank å egna och annan banks vägnar; och 
 
2:o) från A.-B. Wessling & C:o i Stockholm på uppdrag af och för ett 
konsortiums räkning. 
 
Ifrågavarande anbud hade jämte utdrag af Drätselkammarens protokoll i frågan 
öfverlämnats till Stadsfullmäktige utan yttrande angående dem.  
 
Sedan anbuden ny upplästs och efter tagen del af öfriga handlingar i ärendet, 
beslöts att icke nu antaga något af de ingifna anbuden, utan uppdrogs åt 
Drätselkammaren att träda i nya underhandlingar rörande amorteringslånets 
upptagande. 

 
1910-08-25 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 98 (avskrift KJ): 
 På därom af Drätselkammaren framställd begäran beslöto Fullmäktige enhälligt 

att bemyndiga densamma att till säkerhet för tillfälliga lån få belåna reverserna, 
intecknade i Lilla Bansvik och i Lysekils Mek. Verkstads Aktiebolags 
fastigheter, lydande å respektive 15.000 och 100.000 kronor. 

 
1910-08-25 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 99 (avskrift KJ): 
 Drätselkammarens hemställan om bemyndigande att till Stenexportören And. 

Carlsson för ett pris af en krona 75 öre per kvadrataln försälja den af honom 
arrenderade tomten N:o 129 vid Skottegränd bifölls.  

 
Enligt företedd, af Stadsingeniören J. Calander i April 1908 upprättad karta 
utgjorde tomtens areal 567,45 kvadratmeter eller 1.594,54 kvadratalnar. 

 
1910-08-25 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 100 (avskrift KJ): 
 Drätselkammaren hade anhållit om bemyndigande att ordna med möbleringen 

och anskaffa möbler för Stadsfullmäktiges räkning i de nya rådhuslokalerna. 
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Vid behandling af ärendet föreslog Herr Lilliehöök, att det begärda 
bemyndigandet skulle utsträckas till att omfatta möbleringen i rådhuslokalerna 
och i Stadsfiskalens tjänsterum. 
 
Fullmäktige beslöto i enlighet med Herr Lillehööks försag samt att medel för 
det föreslagna ändamålet skulle anskaffas genom upplåning. 
 
Beslutet var enhälligt. 
 
Herr Borgmästaren Sundberg åtog sig, på därom framställd begäran, att vid 
behandlingen af möbleringsfrågan adjungera sig med Drätselkammaren. 

 
1910-08-25 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 101 (avskrift KJ): 
 Det å föredragningslistan uppsatta ärendet angående Hamnstyrelsens 

hemställan rörande uppförande af en s. k. cyklonmur i norra hamnen blef, 
sedan Herr Radhe i egenskap af nämnda styrelses ordförande upplyst, att 
Hamnstyrelsen möjligen skulle inkomma med nytt förslag i ärendet, och på 
förslag af denne, bordlagt. 

 
1910-08-25 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 102 (avskrift KJ): 
 Till Stadsfullmäktige hade inkommit en så lydande skrifvelse från Kungl. Väg- 

och Vattenbyggnadsstyrelsen. 
 
”Till Stadsfullmäktige i Lysekil. 
 
Med skrifvelse den 13 januari detta år har Konungens Befallningshafvande i 
Göteborgs och Bohus län öfverlämnat en af Eder den 8 samma månad 
dagtecknad underdånig ansökan om stadsanslag till belopp, motsvarande ¾ af 
beräknade kostnaden för förbättring af Lysekils hamn. 
 
Kungl. Väg- och Vattenbyggnadsstyrelsen har med anledning däraf velat 
meddela, att enligt de af Kungl. Maj:t och Riksdagen föreskrfna villkoren för 
erhållande af understöd från de af Riksdagen till bland annat hamnbyggnader 
anvisade medel, statsbidrag må af Kungl. Maj:ts bestämmas till högst 2/3 af 
deen beräknade kostnaden, utom för mindre hamnar, företrädesvis 
fiskehamnar, för hvilka anslaget under vissa förbehåll och villkor kan 
bestämmas till högst 8/10 af kostnaden. 
 
På grund häraf får Kungl. Styrelsen anmoda Eder inkomma med förklaring, 
huruvida staden vid sådant förhållande önskar komma i åtnjutande af det 
sedvanliga anslaget, motsvarande 2/3 af den beräknade kostnaden för 
hamnförbättringen. 
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Skulle emellertid så ej vara fallet, måste Eder framställning om anslag till ¾ af 
den beräknade kostnaden blifva föremål för särskild framställning till 
Riksdagen och kan i sådant fall utgången icke med större säkerhet förutsägas. 
 
Kungl. Styrelsen får därjämte anmoda Eder att i hvarje fall insända stadens 
förbindelse, dels angående fullgörande af det framtida underhållet af 
ifrågavarande kajbyggnad och dels att ansvara för bestridande af den del af 
kostnaden för samma arbete, som icke kan komma att utgå af statsmedel. 
 
Stockholm den 14 augusti 1910. 
 
Å Kungl. Väg- och Vattenbyggnadsstyrelsens vägnar: 
 
G. A. Lindencrona. F. H. Hillman.” 
 
Denna skrifvelse hade af Stadsfullmäktiges ordförande för yttrande remitterats 
till Hamnstyrelsen, som å sammanträde förut i dag behandlat ärendet och hvars 
yttrande nu förelåg i form af följande: 
 
”Utdrag af protokollet, hållet vid Hamnstyrelsens i Lysekil sammanträde den 
25 Augusti 1910. 
 
Närvarande: Herrar Ordföranden, Gunnerson, Lindbom, Olsson och Backman 
samt Stadsingeniören. 
 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 
 
§ 24. 
Stadsfullmäktiges ordförnde hade för Hamnstyrelsens yttrande remitterat 
Kungl. Väg- och Vattenbyggnadsstyrelsens skrifvelse af den 16 d:s, angående 
det af Stadsfullmäktige sökta statsanslaget för förbättrande af Lysekils hamn, 
hvilken skrifvelse nu föredrogs, och beslöt Styrelsen afgifva följande yttrande: 
 
Enligt den underdåniga skrifvelsen till Kungl. Maj:t af den 8 Januari 1910 hade 
staden begärt ¾ af kajanläggningskostnaderna, men då Kungl. Väg- och 
Vattenbyggnadsstyrelsen meddelar, att Kungl. Maj:t beviljar högst 2/3 af den 
beräknade kostnaden och att ett anslag af ¾ måste bli föremål för 
Riksdagsbeslut, anser Hamnstyrelsen att begärda anslaget bör nedsättas till 2/3 
af det angifna kostnadsförslaget.  
 
Kungl. Styrelsen begär stadens förbindelse dels angående fullgörande af det 
framtida underhållet af ifrågavarande kajbyggnad och dels att staden ansvarar 
för bestridande af den del af kostnaden för samma arbete, som icke kan komma 
att utgå af statsmedel och får Hamnstyrelsen tillstyrka, att Stadsfullmäktige 
besluta utfärda dylik förbindelse. 
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Son ovan 
 
JOSEF CENTERWALL. 
 
Från det justerade protokollet rätt utdraget: betygas. 
 
JOSEF CENTERWALL.” 
 
Efter föredragning av dessa handlingar beslöto Stadsfullmäktige enhälligt i 
enlighet med Hamnstyrelsens förslag dels att ändra sin underdåniga ansökan af 
den 8 sistlidne Januari om statsbidrag till förbättring af Lysekils hamn, att i 
stället för ¾ af de därför beräknade kostnaderna endast 2/3 däraf skulle begäras 
såsom statsbidrag, och dels att utfärda sådan förbindelse, som i ofvannämnda 
skrifvelse begärts, hvilken förbindelse skulle underskrifvas å Stadsfullmäktiges 
vägnar af dess ordförande samt öfversändas till vederbörande genom 
Hamnstyrelsens försorg. 

 
1910-08-25 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 103 (avskrift KJ): 
 Från Lysekils Järnvägsaktiebolag hade inkommit följande skrifvelse, som nu 

föredrogs. 
 
”Till Herrar Stadsfullmäktge i Lysekil. 
 
Då inbetalningen af tecknade aktier i Lysekils Järnvägsaktiebolag af vissa skäl 
måste anstå till under nästa år, men bolaget redan under innevarande år är i 
behof af medel för bestridande af kostnaden för banans renstakning jämte 
åtskilliga andra utredningar, får bolagets styrelse härmed vördsamt hemställa, 
att Herrar Stadsfullmäktige ville besluta att bemyndiga drätselkammaren att å 
stadens vägnar teckna borgen för det kreditiv eller den löpande räkning hvarom 
bolagsstyrelsen kan komma att träffa aftal med någon bankinrättning, intill det 
belopp af 25,000 kronor. 
 
Som ofrågavarande ärende är af brådskande natur, hemställa vi äfven, att Herr 
Ordföranden behagade remittera detsamma omedelbart till drätselkammaren på 
det att ärendet må vara vederbörligen beredt till nästa sammanträde med 
stadsfullmäktige och då kunna till afgörande företagas. 
 
Lysekil den 15 Augusti 1910. 
 
För Lysekils Järnvägsaktiebolag: 
AUG. LYSELL.” 
 
Skrifvelsen hade till af ordföranden varit remitterad till Drätselkammaren, 
hvars yttrande däröfver, hvilket nu förelåg i form af protokollsutdrag och 
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jämväl upplästes, utmynnade däruti, att Drätselkammaren tillstyrkte 
Stadsfullmäktige att för i ofvanintagna skrifvelse omförmälda ändamål upplåna 
och tillhandahålla Järnvägsaktiebolaget ett belopp intill 25,000 kronor med 
skyldighet för bolaget att med ränta återbetala, hvad som sålunda komme att af 
detsamma uppbäras. 
 
Under diskussionen i ärendet yrkades af Herr Lindman bifall till 
Järnvägsaktiebolagets hemställan, af Herr Backman att vare sig nu staden 
tecknade borgen eller eljest ställde medel till bolagets förfogande, stade skulle 
få säkerhet härför genom afdrag vid aktiebetalningen. 
 
På förslag af Herr Radhe beslöto Fullmäktige enhälligt att bifalla 
Järnvägsaktiebolagets ifrågavarande hemställan med skyldighet dock för 
bolaget att vid första inbetalningen å aktiekapitalet inbetala det belopp, hvarför 
staden stode i borgen. 
 
Drätselkamaren fick i uppdrag att teckna berörda borgensförbindelse. 

 
1910-08-25 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 104 (avskrift KJ): 
 Till Byggnadsnämnden remitterades en från Kungl. Civildepartementet 

ankommen skrifvelse med erinran därom, att ansökning om fastställelse af 
förslag till stadsplan eller ändring i eller utsträckning af förslag till stadsplan 
bör åtföljas af approximativ beräkning å kostnaderna för planens 
genomförande. 

 
1910-08-25 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 105 (avskrift KJ): 
 Ett från Brandchefen inkommet ärende, innefattande hemställan af honom 

angående dels uppförande af en stallbyggnad för brandkårens räkning och 
planerande af tomt för detta ändamål i enlighet med företedda kostnadsförslag 
och dels anslående af medel till belopp af 1,338 kronor för inköp af slangar och 
kopplingar, remitterades till Drätselkammaren och Byggnadsnämnden för 
yttrande. 

 
1910-08-27 Ändring i sista stund. Vi omnämnde i vårt förra nummer att förman Palmqvist 

å Lysekils Mekaniska Verkstad frånträtt sin befattning därstädes för att tillträda 
en verkmästarebefattning i Göteborg. Genom ingripande i sista stund från 
direktörens sida (denne har en längre tid varit bortrest) träffades emellertid 
överenskommelse om förnyad eller fortsatt anställning av herr Palmqvist, 
vadan denne alltså stannar kvar å verkstaden. (Nya Lysekils-Kuriren 1910-08-27/KJ) 

 
1910-08-27 Doktor Axel Nilsson reser från och med i morgon bort på en tid. Tjänsten och 

praktiken uppehålles under tiden av doktor Nils Tidmark å tid som i annonsen 
är angiven. (Nya Lysekils-Kuriren 1910-08-27/KJ) 

 
1910-08-30 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 108 (avskrift KJ): 
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 Drätselkammaren hade i ingifvit och nu föredraget utdrag af dess protokoll för 
den 29 dennes anhållit om bemyndigande att med A.-B. Wessling & Co afsluta 
öfvertagandet af amorteringslånet å 800.000 kronor fast med 4½ proc. Ränta 
och till af bolaget i skrifvelse af den 26 dennes till Drätselkammaren erbjuden 
kurs af 98 proc. Samt på liknande villkor i öfrigt, som förut varit ifrågasatta vid 
underhandlingarna mellan Drätselkammaren och bolaget. 

 
Sedan Herr Lillehöök upplyst, att han från tillförlitligt håll inhämtat, att man 
med fullt förtroende kunde vända sig till A.-B. Wessling & Co samt Herr 
Gunnerson talat för bifall till Drätselkammarens hemställan, beslöto 
Fullmäktige att gifva Drätselkammaren det begärda bemyndigandet. 
 
Denna paragraf förklarades genast justerad. 

 
1910-08-30 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 109 (avskrift KJ): 
 Herr Richter hade aflämnat följande skriftligen affattade motion:  

 
”Till Herrar Stadsfullmäktige! 
 
I likhet med vad förhållandet är i många städer vill jag härmed föreslå Herrar 
Stadsfullmäktige att Stadsparken ställes under en särskild styrelse, med 
uppdrag att förvalta och vårda parkanläggningen, att bringa till utförande de 
särskilda beslut som Herrar Stadsfullmäktige komma att fatta, samt att 
handhafva alla öfriga parken rörande angelägenheter. 
 
Lysekil den 2 Augusti 1910. 
 
GUST. RICHTER.” 
 
Efter föredragning häraf förordades bifall till motionen af såväl motionären 
som Herrar Lindman och ordföranden, den sistnämnde med det tillägget, att 
förutom Stadsparken samtliga öfriga planteringar i skogen skulle ställas under 
parkstyrelsens förvaltning. 
 
Herr Lilliehöök tillkännagaf, att han för sin del såsom ledamot af 
Drätselkammaren ej hade något emot, att en särskild parkstyrelse inrättades. 
 
Härefter beslöts att bifalla motionen med det af ordföranden gjorda 
tilläggsyrkandet. 
 
På förslag af motionären beslöts, att den nya parkstyrelsen skulle bestå af fem 
ledamöter och två suppleanter, att för framtiden väljas i December månad för 4 
års tid. Nu utsågs emellertid Herrar Sterner, Lindman och Christenson inom 
Fullmäktige samt Trädgårdsmästaren Axel Lindebäck att jämte motionären 
såsom sammankallande vara ledamöter med Herrar Fullmäktige Wallén och 
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Hansson såsom suppleanter, allt för tiden från och med i dag till och med den 
31 December 1914. 
 
Herr Richter föreslog härefter, att Drätselkammaren skulle få i uppdrag att till 
Stadsfullmäktige inkomma med förslag till reglemente för Parkstyrelsen, 
medan Herrar Anderson och Gunnerson yrkade, att dylikt förslag uppgjordes af 
Parkstyrelsen själf. 
 
Med afslag å Herr Richters förslag i detta hänseende, beslöto Fullmäktige i 
enlighet med Herrar Anderson och Gunnersons yrkande. 

 
1910-08-30 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 110 (avskrift KJ): 
 Uti ingifven och nu föredragen skrifvelse hade Herr Richter hemställt, 

huruvida icke skäl förelåge att med slopande af den nuvarande 
restaurationsbyggnaden i Stadsparken låta å dess plats i parken uppföra en 
större, ljus och rymlig restaurationsbyggnade. 
 
Under diskussionen utvecklade Herr Richter, med instämmande af Herr 
Lindman, närmare skälen för behofvet af en ny restaurationsbyggnad i 
Stadsparken och hemställde om remitterande af ärendet till Drätselkammaren 
och Parkstyrelsen samt föreslog Herr Lilliehöök, att den nyvalda Parkstyrelsen 
skulle inkomma till Stadsfullmäktig med kostnadsförslag i ärendet, medan 
Herrar Gunnerson och Gustafsson såsom sin åsikt uttalade, att det från 
nykterhets- och ekonomisynpunkter vore olämpligt att låta uppföra en ny 
restaurationsbyggnad i Stadsparken. 
 
Härefter beslöts att remittera ärendet dels till Parkstyrelsen, som skulle uppgöra 
förslag rörande nybyggnation i fråga, och dels till Drätselkammaren. 

 
1910-08-30 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 111 (avskrift KJ): 
 Från Svenska Folkförbundets härvarande lokalafdelning hade inkommit en 

skrifvelse med anhållan, att Stadsfullmäktige ville upplåta fri tomt för 
uppförande af samlingshus, eller, om detta ej kunde bifallas, att afdelningen 
finge till billigaste pris köpa en centralt belägen tomt, förslagsvis den blifvande 
Drottninggatan och Apoteksgatan. 

 
Skrifvelsen lästes och remitterades till Drätselkammaren för yttrande. 

 
1910-08-30 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 112 (avskrift KJ): 

I det under § 88 här ofvan förut antecknade ärendet innefattande hemställan af 
Hamnstyrelsen om Stadsfullmäktiges godkännande af ett af Majoren m. m. Th. 
Helleberg uppgjordt förslag till kajbyggnad i norra hamnen, hade 
Byggnadsnämnden nu inkommit med yttrande, som innehölls i följande 
protokollsutdrag: 
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”Byggnadsnamnden i Lysekil. 
 
Utdrag af protokoll vid sammanträde den 11 Juli 1910 
 
Närvarande: Borgmästare Axel Sundberg, Ordförande, Rådman J. Fr. Carlsson, 
Fabrikör J. H. Lindman, Fabrikör Aug. Mattsson, Byggmästare R. 
Christensson, Stadsingeniör J. Calander, Sekreterare. 
 
§ 28. 
Från Stadsfullmäktige inkommet ärende om Byggnadsnämndens yttrande öfver 
ett af Hamnstyrelsen inlämnadt förslag till kajbyggnad i Norra Hamnen 
öfverensstämde med nu föreliggande stadsplan, föredrogs och befanns vid 
förslagets granskning att såsom hamnlinien blifvit markerad å Hamnstyrelsens 
förslag, densamma allt för mycket afviker från stadsplanen. 
 
Den af Hamnstyrelsen föreslagna kajlinjen företer oregelbundenheter och 
vinklar, som dels omöjliggöra framdragandet af en hamngata och dels 
förhindrar eventuell spåranläggning utefter Norra hamnens kaj i enlighet med 
stadsplaneförslaget; dock anser byggnadsnämnden att kajmuren kan utläggas 
längre än stadsplanen angifver på de grunda ställema vid Dyneskär och söder 
om Kolbryggan. 
 
För jämförelse skulle den af Hamnstyrelsen föreslagna hamnlinien införas med 
blått streck å bifogad del af stadsplanen. 
 
Slutligen anser Nämnden att anläggning af den föreslagna piren icke kan blifva 
till någon framtida afsevärd nytta, enär det bassinområde, som den är afsedd att 
skydda, är allt för obetydligt: däremot föreslås att utfyllningen af vågbrytare 
vid Dyneskär enligt Major Hellebergs utlåtande företages. 
 
Från det justerade protokollet rätt utdraget betygas: 
J. CALANDER. 
 
Efter föredragning af Byggnadsnämndens yttrande och sedan Herr 
Borgmästaren förordnat Byggnadsnämndens förslag samt Herrar Anderson och 
Lilliehöök yrkat bordläggning, blef ärendet återremitteradt till Hamnstyrelsen 
för dess förnyade yttrande. 

 
1910-08-30 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 113 (avskrift KJ): 
 Under § 81 här ofvan senast antecknade ärendet om införlifning af Slätten m. 

m. med staden diskuterades åter samt remitterades till Drätselkammaren, 
Byggnadsnämnden och Hälsovårdsnämnden för inhämtande af dessa 
myndigheters yttrande i frågan. 

 
1910-08-30 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 115 (avskrift KJ): 
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 Det under § 77 här ofvan förut antecknade ärendet, innefattade förslag att på 
öppet köp för afprofning hitbeordra en motorsirén till pris af 650 kronor att 
användas såsom brandalarmsapparat, återupptogs nu till behandling. 
 
Såsom ingivet och nu föredraget protokollsutdrag utvisade, hade 
Drätselkammaren tillstyrkt bifall till förslaget ifråga, samt att för ändamålet 
högst 50 kronor ansloges. 
 
Stadsfullmäktige beslöto i enlighet med Drätselkammarens tillstyrkande 
yttrande, att högst 50 kronor skulle för ändamålet upplånas. 

 
1910-08-30 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 116 (avskrift KJ): 
 En från Kommittén för allmän pensionering inkommen skrifvelse, innehållande 

hemställan om utseende af ombud att representera Lysekil på 
folkpensionerings-kongressen i Stockholm den 12, 13 och 14 nästa Oktober 
samt om beviljande af anslag till kongresskostnaderna, remitterades till 
Drätselkammaren för yttrande. 

 
1910-08-30 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 117 (avskrift KJ): 
 Med anledning af en till Stadsfullmäktiges ordförande från Svenska 

Stadsförbundets styrelse inkommen och af ett enquêteformulär åtföljd 
skrifvelse, innehållande hemställan om Stadsfullmäktiges yttrande rörande 
ändringar i förordningen om kommunalstyrelse i stad den 21 mars 1862, 
beslöto Stadsfullmäktige att, enär frågan vore af särdeles vidtomfattande 
beskaffenhet och Fullmäktiges arbetsbörda redan nu vore stor, för närvarande 
icke lämna utlåtande i ämnet. 

 
1910-09-09 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 120 (avskrift KJ): 
 Med anledning af en till Drätselkammaren ställd och nu föredragen skrifvelse 

från A.-B. Wessling & Co. I Stockholm angående det ifrågasatta 
amorteringslånet å 800.000 kronor beslöto Stadsfullmäktige på förslg af Herr 
Andersson att lämna Drätselkammaren fria händer att efter bästa förstånd 
afsluta ifrågavarande lån, hvilket Drätselkammaren dock genom annonsering 
borde utbjuda till öfvertagande.  
 
Af Herr Lindman i detta sammanhang väckta förslag att inskränka 
Drätselkammarens uppdrag till att afsluta lånet till viss bestämd kurs och 
bestämd ränta afslogs. 
 
Denna paragraf förklarades genast justerad. 

 
1910-09-09 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 125 (avskrift KJ): 
 En af Herr Christenson nu föredragen skriftlig anhållan, att Stadsfullmäktige 

måtte besluta att flytta den vid Hotell Lysekil befintliga sprutboden till annan, 
lämpligare plats, remitterades till Brandchefen, som tillsammans med 
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förslagsställaren borde inkomma med förslag till flyttningen af sprutboden 
ifråga. 

 
1910-09-09 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 127 (avskrift KJ): 
 På därom af Drätselkammaren gjord framställning bemyndigades Kammaren 

att jämlikt Stadsfullmäktiges beslut den 21 December 1909, § 158 i protokollet, 
på kortare tid än 2 år upplåna 9.321 kr. 12 öre till betäckande af en del af 
kostnaderna för Rotemyrens upprensning. 

 
1910-09-10 Slätten ett municipalsamhälle eller ej! Kunglig Befallningshavande har 

genom kungörelse sammankallat alla å kommunalstämma röstberättigade 
medlemmar å Slätten onsdagen den 14 september kl 9 f.m. att infinna sig i 
skolhuset därstädes för att höras angående tillämpningen av hälsovårdsstadgans 
föreskrifter rörande stad inom det av lantmäteriaskultanten C. Gedda kartlagda 
området över Slätten. (Nya Lysekils-Kuriren 1910-09-10/KJ) 

 
1910-09-28 Maskinskada. Vid härvarande elektricitetsverk inträffade i fredags kväll strax 

efter kl 10 en större maskinskada i det att vevaxeln på dieselmotorn å 160 
hästkrafter, som sedan år 1907 där är insatt, plötsligt bräcktes. Skadan 
förorsakade några minuters avbrott i beslysningen. Ny axel, vilken uppgives 
det, lär kosta boråt 4.000 kronor måste omedelbart eftertelegraferas av 
densamma. Under tiden äro tvenne reservmaskiner i bruk. Elektricitetsverket 
har maskinerna försäkrade. (Nya Lysekils-Kuriren 1910-09-28/KJ) 

 
1910-09-28 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 132 (avskrift KJ): 
 Drätselkammaren hade enligt hvad nu föredraget utdrag af dess protokoll för 

den 21 dennes utvisade beslutit afstyrka Stadsfullmäktige såväl från att utse 
ombud att vid folkpensioneringskongressen i Stockholm den 12, 13 och 14 i 
nästa månad representera Lysekils stad som äfven att bevilja anslag till 
kostnaderna för berörda kongress. 

 
Stadsfullmäktige beslöto i enlighet med Drätselkammarens afstyrkande afslå 
kommitténs för allmän pensionering under § 116 här ofvan förut antecknade 
hemställan om utseende af kongressombud och om anslag till 
kongresskostnader. 

 
1910-09-28 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 134 (avskrift KJ): 
 Drätselkammaren erhöll på begäran bemyndigande att till Mollénska sterbhuset 

för ett pris av tre kronor 50 öre per kvadrataln försälja tomten till sterbhusets 
hus vid Konsulliden. Byggnadsnämnden, hvars yttrande äfven föredrogs, hade 
utsatt gränsen för tomten i enlighet med en nu företedd, af Stadsingenjören J. 
Calander i denna månad upprättad karta. 

 
1910-10-01 Postkontoret i Lysekil är fr.o.m. tisdagen den 4 oktober 1910 inflyttat i 

byggmästare Walléns nya hus Kungsgatan [n:o] 48. Brevlådan vid 
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trappuppgången till Göteborgs Bank behålles kvar. Postmästaren. (Nya Lysekils-
Kuriren 1910-10-01/KJ) [Anm: Dagens adress är Kungsgatan 57.] 

 På nuvarande [Kungsgatan] 57 uppför byggmästare Oscar Wallén år 1908 vad 
som vid färdigställandet blir rådhus, kommunala expeditioner och 
sammanträdeslokaler samt postkontor. (Knuth Hansson, sid 82)  

 
1910-10-.. Kunglig Maj:t fastställer bolagsordningen för Lysekils Järnvägs AB. 

(Minnesbladet 1938, sid 5) 
 
1910-10-18 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 138 (avskrift KJ): 
 Uti det under § 45 här ofvan förut antecknade ärendet, angående af Herr 

Lilliehöök föreslagna ändring af § 2 p. e. i den för staden gällande 
hamnordningen, hade Hamnstyrelsen inkommit med yttrande, innefattadt i 
följande:  
 
”Utdrag af protokollet, hållet hos Hamnstyrelsens i Lysekil den 14 Oktober 
1910. 
 
§ 25. Herr Lilliehööks från Stadsfullmäktige remitterade motion om ändring i 
gällande hamnordningens § 2 p. e. företogs nu till behandling och beslöto 
styrelsen däröfver afifva följande yttrande: 
 
Motionärens förslag angående Hamnstyrelsens ansvar för sin förvaltning och 
omhänderhafda medel fordrar icke någon särskild bestämmelse i 
hamnordningen. Hvad med hamnordningen afses är, att den skall innefatta 
föreskrifter i afseende å ordningen i hamnen som finnes nödiga utöfver 
bestämmelserna i ordningsstadgan för rikets städer. I kungl. Kungörelsen af 8/5 
1874 framgår länsstyrelsens skyldifheter, hvadan någon ändring af 
hamnordningen i denna del icke behöfver företagas. I Uddevalla med betyligt 
större hamnuppbörd än här föreskrifver hamnordningen icke något särskildt 
ansvar för hamnstyrelsens förvaltning. 
 
I denna stad har det väl ansetts falla af sig själf, att hamnstyrelsen är ansvarig 
för de medel den omhänderhafver, utan att inflika ansvarigheten i 
hamnordningen. Det skulle därför inför Kon. Befde se högst besynnerligt ut om 
stadsfullmäktige nu skulle besluta en åtgärd mot sin hamnstyrelse, som förut 
icke ifrågakommit och som likaledes icke lärer förekomma i någon annan stads 
hamnordning. 
 
Hamnkassören verkställer hamnens uppbörd och har han därför ställt borgen, 
och Hamnstyrelsen mottager redovisningarna samt verkställer däraf hamnens 
beslutade utgifter. 
 
Skillnaden mellan Hamnstyrelsens och Drätselkammarens uppbörd är den, att 
Hamnstyrelsen genom sin hamnkassör uppbär afgifter af fartyg och varor, men 
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Drätselkammaren uppbär afgifter i form af skatter af stadens innevånare och 
kunna i detta fall ick vara likställda. 
 
Kommerskollegie cirkulär af 2/2 1864 föreskrifver, att för hvarje hamn skola 
särskilda räkenskaper föras dels öfver alla afgifter af hvad slag som helst, vilka 
utgå i handeln eller sjöfarten, dels ock öfver alla bestridda omkostnader i och 
för handelns och sjöfartens nytta och fördel. Då hamnstyrelsen dessutom är 
underställd Kon. Bf:deskontroll och särskild revision, så torde häraf framgå, att 
hamnstyrelsen är ansvarig för sin förvaltning. 
 
Hvad andra delen af punkt e. beträffar så har motionären däri inflikat orden ”af 
därför afslagna medel verkställa sådana förändringar etc”. ett dylikt tillägg 
anser hamnstyrelsen vara öfverflödigt då hamnordningens § 2 punkt f. 
föreskrifver, att nybyggnader skola underställas stadsfullmäktiges pröfning. 
 
Man kan förutsätta att en förändring efter förbättring inom hamnen kan helt 
oväntat uppstå, tillfölje skada af storm eller dylikt, som fordrar ett raskt 
ingripande för att få förändringen eller förbättringen verkställd. För ett dylikt 
fall vore det högst oporaktiskt om föreskrift antogs, som lade hinder i vägen för 
hamnstyrelsen att vidtaga åtgärder för en förbättrng, som orsakats af 
förhållanden som icke kunnat förutses. 
 
Då Hamnstyrelsen efter bästa förmåga tillvaratager hamnens intressen, är 
ansvarig för sin förvaltning och hamnordningens föreskrifter i hufvudsak äro af 
samma lydelse som andra städers hamnordning och något skäl för de af 
motionären föreslagna ändringarna icke förebragts, får Hamnstyrelsen på grund 
af hvad här anförts vördsamt föreslå, att motionen icke måtte leda till någon 
Stadsfullmäktige åtgärd. 
 
Efter en stunds diskussion, hvarunder Herr Lilliehöök på förslag af Herr vice 
ordföranden ändrat sin motion, om det föreslagna tillägget rörande 
Hamnstyrelsens ansvarighet m. m. skulle inflyta istället för i hamnordningen i 
ett reglemente för nämnda styrelse, hvilket borde upprättas, och till hvars 
lydelse samma styrelse skulle ingifva förslag, beslöts på förslag af Herr 
Lindman att motionen i dess sålunda förändrade skick skulle återremitteras till 
Hamnstyrelsen, som skulle inkomma med förslag till reglemente för sig. 

 
1910-10-18 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 141 (avskrift KJ): 
 Lysekils Föreläsning[sförening] hade inkommit med en ansökan om ett anslag 

af 600 kronor från staden för nästa år. Med anledning af denna ansökan hade 
Drätselkammaren, som af Ordföranden fått ansökan till sig remitterad för 
yttrande, föreslagit Stadsfullmäktige att bevilja föreläsningsföreningen ett 
anslag af 300 kronor för nästa år. 
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Handlingarna i ärendet föredrogs nu. Under diskussionen talade Herr 
Lilliehöök för samt yrkade Herrar Richter och Wallén bifall till 
Drätselkammarens förslag, samt Herrar Lindman, Gustafsson och Nilsson 
bifall till föreläsningsföreningens ansökan. 
 
Efter framställd proposition på båda yrkandena, beslöto Stadsfullmäktige, med 
afslag å Drätselkammarens förslag att bifalla föreläsningsföreningens ansökan. 
 
Denna paragraf förklarades genast justerad. 

 
1910-10-18 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 142 (avskrift KJ): 
 Från Magistraten hade inkommit följande skrifvelse angågende förändring af 

rannsakningshäktet: 
 
Till Herrar Stadsfullmäktige i Lysekil. 
 
Magistraten får härmed öfverlämna Kungl. Maj:ts nådiga bref den 15 sistlidne 
juli angående inrättande af rannskaningshäkte härstädes, hvaraf inhämtats, att 
Kungl. Maj:t föreskrifvit vissa förändringar i de redan iordningställda 
lokalerna. Kostnaden för dessa förändringar uoogår enligt ett här bilagdt 
kostnadsförslag till 345 kronor. Då berörde förändringar måste utföras för att 
byggnaden skall kunna godkännas som rannsakningshäkte, får Magistraten 
härmed hemställa att Stadsfullmäktige behagade uppdraga deras utförande åt 
Drätselkammaren. 
 
Lysekil den 10 oktboder 1910. 
 
På Magistratens vägnar: 
AXEL SUNDBERG. 
 
Vid skrifvelsen fanns fogadt förutom öfriga handlingar det däruti åberopade 
kostnadsförslaget, slutande å 345 kronor. 
 
Efter föredragning af handlingarna i ärendet och sedan ordföranden framhållit, 
att kostnadsförslag öfver för behöflig inhägnad vid hältet borde anskaffas, blef 
ärendet på yrkande af Herr Lindman remitteradt till Drätselkamaren, som borde 
yttra sig såväl öfver de i Magistratens skrifvelse omförmälda ändringarna af 
rannsakningshäktet beträffande uppförande af erforderlig inhägnad därtill. 

 
1910-10-22 Dieselmotorn å Elektriska verket härstädes, som för fyra veckor sedan 

försattes i obrukbart skick genom att maskinaxeln brast, sattes efter verkställd 
reparation åter igång i går e.m. Redan i går afton ämnade man belasta motorn 
med full arbetsbörda, varför staden efter detta kan hoppas på en stark och jämn 
strömstyrka. (Nya Lysekils-Kuriren 1910-10-22/KJ) 
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1910-10-22 Trollhättans kraft till Lysekil. Vid elektricitetsverket i Trollhättan har man 
sedan någon tid tillbaka varit sysselsatt med utarbetandet av ett projekt att leda 
elektrisk kraft från Trollhättan till Lysekil och trakten häromkring. Utom för 
stadens eget och den nya Lysekilsjärnvägens behov har man tänkt sig att den 
elektriska kraften borde tillgodogöras för den omfattande granitindustrins 
räkning. (Nya Lysekils-Kuriren 1910-10-22/KJ) 

 
1910-11-09 AB Västkustens Motorfabrik. Extra bolagsstämma hölls i fredags med 

delägarne i Västkustens Motorfabrik för behandling av styrelsen framlagt 
förslag om bolagets rekonstruktion. Stämman var talrikt besökt. Av den av 
styrelsen verkställda utredningen över företagets ställning framgick att denna 
var lysande, enär ett betecknande stort överskott uppstått. Det något 
egendomliga i, att företaget någonsin nedlagts, då ställningen syntes så god, 
framhölls och på stämman. Under debatten föreslog konsul Magnus Radhe att 
bolaget skulle ställas i likvidation, men senare återtog han detta yrkande och 
föreslog i stället tillsättandet av en kommitté som skulle få i uppdrag att 
verkställa revision av bolagets räkenskaper för hela den tid bolaget existerat 
samt att företaga en värdering av bolagets tillhörigheter. Stämman beslöt att 
utse en kommitté på 5 personer och erhöll denna rätt att tillkalla sakkunnig för 
att biträda kommittén. 
Till kommitterade utsågs riksdagsman Oscar N. Olsson i Broberg, konsul 
Magnus Radhe, landstingsman H.E. Johansson i Flat, A.G. Johansson i 
Dalskogen och fabrikör August Mattsson i Lysekil. Så fort kommittén är färdig 
med sitt arbete skall ny stämma utlysas. (Nya Lysekils-Kuriren 1910-11-09/KJ) 

 
1910-11-22 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 150 (avskrift KJ): 
 Sedan Mollénska sterbhuset erhållit del av Stadsfullmäktiges den 28 sistlidne 

september fattade, under § 124 här ofvan antecknade beslut att för ett pris af tre 
kronor 50 öre per kvadrataln till sterbhuset försälja tomten till det sterbhuset 
tillhöriga huset vid Konsulliden, hade från bemälda sterbhus inkommit följande 
ansökan; 
 
”Till Stadsfullmäktige i Lysekil. 
 
Undertecknad framställer härmed en vördsam begäran att få inköpa tomten till 
Mollénska huset vid Gamla Strandgatan N:o 85 i enlighet med af 
Byggnadsämnden uppgjord tomtkarta till ett pris af 3 (tre) kronor per 
kvadrataln, därvid åberopande dels den förmånsrätt som vid auktionstillfället 
blifvit tillerkänd Mollénska sterbhuset i afseende på återköp af tomten, dels det 
förhållande, att staden till ett billigare pris öfvertog sagda tomtområde samt 
dels att det gängse priset å tomterna i denna stadsdel lär vara 3 (tre) kronor per 
kvadrataln. 
 
Göteborg den 12 oktober 1910. 
Å Mollénska Sterbhusets vägnar: 
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Henriette Ölisch, 
Född Mollén.” 
 
Drätselkammaren, till hvilken myndighet Fullmäktiges ordförande öfverlämnat 
ansökningen för yttrande, hade, enär den ej funnit skäl förebeaktat, som kunde 
leda till ändring af Fullmäktiges en gång i ärendet fattade beslut, tillstyrkt 
Fullmäktige att lämna ansökningen ifråga utan afseende. 
 
Sedan handlingarna i ärendet föredragits och Herr Anderson upplyst, att hvad i 
ansökningen åberopats angående förmånsrätt för sterbhuset vid återköp af 
tomten ifråga icke hade någon betydelse, enär den i auktionsprotokollet 
omnämnda förmånsrätten varit afsedd att tillämpas endast för det fall, att någon 
annan än staden inropat fastigheten, beslöts i enlighet med Drätslkammarens 
förslag. 

 
1910-11-22 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 151 (avskrift KJ): 
 Bordlagda, under § 38 här ofvan förut antecknade ärendet, innefattande Herr 

Gustafssons motion om framdragande af kloakledning i Västra 
Kronbergsgatan, återupptogs nu till behandling, sedan Hälsovårdsnämnden, 
Styrelsen för Lysekils Vatten- och Kloakledningar samt Drätselkammaren hvar 
för sig inkommit med begärt yttrande med anledning av motionen. 
 
De inkomna yttrandena föredrogos, och inhämtades af dem, att 
Hälsovårdsnämnden, som ansåge kloakledningen ifråga behöflig, tillstyrkte 
bifall till motionen, medan Styrelsen för Lysekils Vatten- och Kloakledningar 
endast på villkor, att vederbörande på sin bekostnad ombesörjde arbetet med 
för ändamålet erforderlig rörgraf, tillstyrkte Stadsfullmäktige att på stadens 
bekostnad låta utföra rörläggningsarbetet i enlighet med ett på Styrelsens 
anmodan af Stadsingeniören uppgjort kostnadsförslag öfver 
kloakledningsarbetet ifråga, slutande å 1,121 kronor 40 öre förutom planering 
m. m. som beräknats till 2,020 kronor, samt Drätselkammaren på anförda 
grunder och sedan Berg- och Tomtföreningen Klippan, som ägde marken 
ifråga, lämnt det besked, att denna ej ville bidraga till täckande af kostnaderna 
för kloakledningen ifråga, afstyrkte bifall till motionen. 
 
Under diskussionen motiverades närmare Drätselkammarens ståndpunkt i 
frågan af Kammarens ordförande m. fl. kammarledamöter samt Styrelsens för 
Lysekils Vatten- och Kloakledningars beslut i frågan af Styrelsens ordförande 
m. fl. För bifall till motionen talade motionären som framhöll bland annat, att 
kloakledningen ifråga vore välbehöflig äfven för skyddande af 
vattenledningsdammarna och att Berg och Tomtföreningen Klippan , som förut 
nedlagt kostnader å såvnäl V. som Ö. Kronbergsgatan, icke ansåge sig hafva 
råd att kämna bidrag till detta arbete, samt Fullmäktiges ordförande. Herr 
lindman m. fl. yrkade ärendets borgläggning. Herr Lillehöök föreslog, att om 
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ärendet blefve bordlagdt, bordläggningen skulle räcka åtminstone till dess 
budgetförslahet för nästa år uppgjorts. 
 
Stadsfullmäktige beslöto härefter bordlägga ärendet, till dess budgetförslaget 
för 1911 blifvit uppgjort. 

 
1910-11-22 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 152 (avskrift KJ): 
 Bordlagda, under § 105 här ofvan förut antecknade ärendet, innefattande 

brandchefens framställning angående uppförande af en stallbyggnad för 
brandkårens räkning och planerande af tomt för detta ändamål samt anslående 
af medel till inköp af slangar och kopplingar, återupptogs nu till behandling, 
sedan Drätselkammaren och Byggnadsnämnden hvar för sig inkommit med 
begärdt yttrande i frågan. 
 
Brandchefens skrifvelse i ärendet hade följande lydelse: 
 
”Till Herrar Stadsfullmäktige i Lysekil. 
 
Det har vid de senaste eldsvådorna vid Clupea och Slätteskär visat sig att 
tillgång till 1 á 2 hästar är af ofantligt stor vikt att stadens eldsläckningsattiralj 
så hastigt som möjligt må komma till användning. På grund härf har jag träffat 
tillfälligt aftal med ”Bärarelaget” om tillhandahållande af 1 häst,. Dess 
stallbyggnad är dock ganska aflägsen från ångspruthuset i Rosvik, hvilket 
fördröjt utryckningen af eldsläckningsmaterielen. 
 
Bärarelaget har emellertid förklarat sig villigt att utan annan ersättning än fria 
stallrum tillhandahålla båda sina hästar vid eldsvådor och öfningar. 
 
Fördelarne härmed torde vara iögonfallande. Den nu utgående ersättningen, 
150 kr. per år, bortfaller, och med tillgång till 2 hästar kan den ena hästen 
försättas ångsprutan, medan den andra användes för transport till eldhärden af 
slangar och brandsoldater. Kostnaderna härför torde inskränka sig till 
uppförandet af en stallbyggnad af trä, innehållande 2 spiltor, selkammare samt 
foderskulle. 
 
Platsen för stallbyggnaden har jag tänkt mig vid sidan af nuvarande slangtorn i 
Rosvik, norr om spruthuset, där stallbyggnaden skulle få ett undanskymt släge. 
Ett erbjudande att kostnadsfritt bortföra stenen å den tilltänkta tomten bifogas. 
 
Trots flera anmaningar har jag icke kunnat erhålla kostnadsförslag på 
ifrågavarande stallbyggnad från byggmästare O. Wallin, jvaremot dylika 
närslutes från byggmästarna Rob. Christenson och C. J. Nordström. 
 
Af dessa torde det förra vara att föredraga såväl betydligt billigare, slutande på 
en totalsumma af kronor 680:-. 
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Om Herrar Stadsfullmäktige för ett eventuellt bifall till detta mitt förslag 
önskar se en skiss öfver stallbyggnaden, anhåller jag vördsamt att 
Stadsingeniören genom Drätselkammaren anmodas upprätta en sådan. 
 
Som kändt torde vara har inköp af slangar för brandväsendets räkning icke ägt 
rum under de senaste 5 åren. 
 
Förrådet af användbara slangar och kopplingar är nu i stort behof af 
förstärkning, hvadan jag får hemställa om inköp af: 
 
459 meter 76 mm. slang (ångsprutorna) å 1:88  846:- 
100 meter 63 mm. slang (vattenledning) å 1:60  100:- 
10 stycken 76 mm. Kopplingar å 25:-  250:- 
4 stycken 63 mm. Kopplingar å 20:50  82:- 
 Summa kronor 1.338:- 
 
Det anförda torde kunna sammanfattas i en vördsam anhållan att herrer 
Stadsfullmäktige måtte besluta: 
 
att antaga stenhuggare Olssons och Mattssons erbjudande att borttaga berget 
vid spruthuset i Rosvik;  
 
att antaga byggmästaren Rob. Christenssons kostnadsförslag till uppförande af 
en stallbyggnad för kronor 680:-, samt att till inköp af slangar och kopplingar 
anslå kronor 1.338:-. 
 
Lysekil den 18 Augusti 1910. 
EMIL LÖFBERG.” 
 
Vid skrifvelsen voro fogade däruti omnämnda handlingar. 
 
Drätsekammarens och Byggnadsnämndens yttranden föredrogos nu. 
 
Byggnadsnämnden hade för sin del beslutit tillstyrka ifrågavarande 
stallbyggnads uppförande, dock ansåge Nämnden, att berget borde 
bortspräångas från tomten, innan byggnaden uppfördes. 
 
Drätselkammaren hade låtit genom Stadsingeniören uppgöra dels en skiss öfver 
en stallbyggnad sådan den föreslagna jämte situationsplan dels kostnadsförslag 
å stallbyggnaden, slutade detsamma å 1,170 kronor, oberäknadt 50 kronor för 
cementering. Sedan vidare Stenhuggarne olsson och Mattsson skriftligen 
förbundit sig att låta sitt iofvan intagna skrifvelse omnämnda anbud stå fast, 
äfven om stallbyggnaden komme att uppföras under pågående 
sprängningsarbete, därvid de jämväl förbundit sig att ansvara för ersättningen 
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för de skador som möjligen komme att genom sprängningen tillfogas 
byggnaden, hade Drätselkammaren beslutit förorda bifall till Brandchefens 
ifrågavarande framställning i dess helhet, på villkor dock beträffande 
stallbyggnadens uppförande, att bärarelaget uttryckligen förbunde sig för en tid 
af fm år att vid eldsvådor och öfningar för brandkåten fritt tillhandahålla staden 
två hästar. Medlen för ändamålet borde enligt Drätselkammarens förmenande 
uttaxeras. 
 
På yrkande af Herr Lilliehöök, med hvilken Herr Nilsson instämde, beslöts 
härefter i enlighet med Drätselkammarens förslag. 

 
1910-11-22 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 158 (avskrift KJ): 
 Genom Magistraten hade infordrats underdånigt yttrande öfver Lysekils 

församlings å kyrkstämma den 25 maj 1908 fattade beslut att till Lysekils stad 
afstå den kyrkan tillhöriga ägolott, som å laga skifteskarta öfver Köpingen 
Lysekil betecknats med Litt. I. mot det att staden till församlingen 
öfverlämnade tomten N:o 83 eller den s. k. Bergfalska trädgården, för att 
användas till skolhustomt. 

 
Stadsfullmäktige beslöto att för sid del instämma i det af å kyrkostämman 
tillsatta kommittérade afgifna underdåniga yttrandet i ärendet, och uppdrogs 
det åt ordföranden att vederbörligen expediera detta beslut. 

 
1910-12-03 Delägare i AB Västkustens Motorfabrik har idag extra bolagsstämma å 

Hotell Lysekil härstädes för att besluta med anledning av de förslag i bolagets 
angelägenheter som den å bolagsstämman den 5 november tillsatta kommittén 
har att framlägga. Enligt vad vi inhämtat föreslå kommitterade: 

 
att nytt bolag bildas och att de gamla aktiernas värdenedsättes till hälften eller 
50 kronor; 
att preferensaktier tecknas för 75.000 kronor; 
att fordringsägare gottgöras med 50 procent av sina fordringar; 
att herr Tobisson förmås utsträcka tiden för förlagslånet tills den nya styrelsen 
placerat det på ett för bolaget lämpligt håll och 
att interimstyrelse omedelbart väljes för det nya bolagets bildande. (Nya Lysekils-
Kuriren 1910-12-03/KJ) 

 
1910-12-13 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 170 (avskrift KJ): 
 Uti uppskjutna, under § 110 här ofvan antecknade ärendet, innefattade Herr 

Richters motion angående uppförande af en ny restaurantbyggnad i 
stadsparken, hade Parkstyrelsen och Drätselkammaren hvar för sig inkommit 
med yttrande: 
 
Parkstyrelsens yttrande var av följande lydelse: 
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”P. M. 
 
För uppförande af restaurationsbyggnden samt terassen såsom serveringsplan 
föreslår Parkstyrelsen att ett anslag af högst 25,000 kronor beviljas. 
 
Terassen föreslås 32 meter lång och 24 meter bred, bestående af 2 skift granit 
ungefär 75 cm. högt, det understa skiftet 5 cm. under jordytan, hvilande på ett 
25 cm. djupt skärflager. 
 
I öfversta skiftet insättes med ett afstånd af 2½ meter, tuktade granitpelare 
gående 50 cm, öfver terassens öfverkant, 15 cm, fyrkant i toppen och 25 cm. i 
roten. 
 
Pelarna förbindas med tvenne 2½ cm. jernrör. 
 
Å tvenne ställen inlägges trappor af granit. 
 
Musikpaviljongen flyttas, som teckningen angifver. 
 
Restaurationsbyggnaden facad förlägges åt Kungsgatan till. 
 
Lysekil den 21 Oktober. 
GUST. RICHTER. 
PARKSTYRELSENS ORDFÖRANDE.” 
 
Härvid funnos fogade af Arkitekten Hjalmar Cornilsen i Göteborg uppgjord 
skiss öfver byggnaden ifråga jämte situationsplan. Ritningarna hade af 
Parkstyrelsen underställt granskning af Byggnadsnämnden, som förklarat sig 
icke ha något att invända mot förslagets genomförande. 
 
Drätselkammaren, som fått en del af Parkstyrelsens och Byggnadsnämndens 
yttranden i ärendet, hade för sin del beslutit föreslå Stadsfullmäktige att 
tillvidare uppskjuta frågan om uppförande af ny restaurationsbyggnad, men i 
stället besluta att låta på billigaste sätt nödtorftigt reparera den nuvarande 
restaurationsbyggnaden. 
 
Handlingarna i ärendet föredrogs nu. 
 
Under diskussionen yrkade Herrar Gunnerson, som förutom det att tidpunkten 
för uppförande af en byggnad som den ifrågavarande vore i ekonomiskt 
hänseende illa vald, ansåge åtskilliga skäl föreligga för motionens afslående, 
Lilliehöök, som motiverade Drätselkammarens ståndpunkt i frågan, Jonsson, 
Gustafsson, som fäste uppmärksamheten särskildt vid den ekonomiska sidan af 
saken, och Luckey, som höll före att byggnaden sådan den föreslagits blefve 
opraktisk och dyrbarare än förslaget, bifall till Drätselkammarens förslag. 
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För motionen talade motionären samt Herrar Sterner och Christenson, hvilka 
samtliga yrkade bifall till motionen, den förstnämnde med det tillägg, att för 
undvikande af att utgifterna för förslaget ifråga skulle blifva uttaxerade å 
stadens skattskyldige innevånare. Stadsfullmäktige skulle besluta att för 
ifrågavarande ändamål i en af våra banker taga ett tillfälligt lån på 2 års tid. 
Med hyran för stadsparken skulle då betalas ränta på lånet, cirka 5 %, 
assuranser eller 100 kronor, samt underhållakostnader, hvar efter rästen af 
hyresbeloppet skulle gå till amortering af lånet. 
 
Sedan diskussionen förklarats afslutad och ordföranden efter framställd 
proposition på dels bifall till Drätselkammarens förslag och dels bifall till Herr 
Richters yrkande förklarat sig finna den förra propositionen vara med ja 
besvarad, begärdes votering, som verkställdes enligt följande godkända 
voteringsproposition: 
 
Den som bifaller motionen, såsom den nu föreligger, röstar ja; den det icke vill, 
röstar nej, vinner nej, vinner Drätselkammarens förslag.  
 
Vid upprop röstade häreffter Herrar Sterner, Richter, Hansson och 
Christensson ja, men Herrar Jonsson, Lilliehöök, Lindbom, Carlsson, 
Backman, Anderson, Gunnerson, Luckey, Mattsson, Hernström, Wallin, 
gustafsson, Kihlberg, Laurin, Löfving, Lidell och Wallén nej. Ordföranden 
deltog icke i omröstningen. 
 
Med 17 röster mot 4 hade alltså Stadsfullmäktige beslutit i enlighet med 
Drätselkammarens förslag. 

 
1910-12-13 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 171 (avskrift KJ): 
 Drätselkammaren och Styrelsen för Lysekils Vatten- och Kloakledningar hade 

hvar för sig inkommit med yttrande i det under § 168 här ofvan antecknade 
ärendet, innefattande framställning af åtskilliga personer om anbringande 
genom stadens försorg och på dess bekostnad af dels en lykta vid början af 
Landsvägsgatan eller slutet af S. Kvarngatan och dels en vattenpost i närheten 
af den plats, där lyktan eventuellt komme att uppsättas. 
 
Drätselkammaren, som haft att yttra sig angående uppsättandet af lykta, hade 
tillstyrkt bifall till framställningen i denna del samt i sammanhang därmed 
beslutit föreslå Stadsfullmäktige att låta uppsätta ytterligare tre lyktor, 
nämligen en i trappvägen från stadsparken till kyrkan, en å vägen från 
skolhusplanen till kyrkan och en i midten af Lilla Badhusgatan, medan 
Styrelsen för Lysekils Vatten- och kloakledningar förklarat sig anse, att 
framställningen ifråga, så vidt den rörde anbringande af en vattenpost å någon 
af ofvannämnda gator, i hvilket afseende Styrelsen haft att afgifva yttranden, 
icke för närvarande borde föranleda Stadsfullmäktiges åtgärd. 
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Efter föredragning af handlingarna i ärendet, beslöts först, på yrkande af Herr 
Anderson, dels att låta uppsätta en lykta på någon af de af sökandena ifråga 
begärda platserna och dels, enär å dessa platser ej funnes någon vattenledning, 
att afslå sökandenas framställning, så vidt det rörde anbringande af vattenpost. 
 
Under diskussionen om Drätselkammarens förslag i öfrigt yrkades bifall härtill 
af Herr Anderson, med hvilken Herrar Lilliehöök och Lidell instämde. Härefter 
yrkades dessutom af Herr Lidell, att en lykta skulle anbringas jämväl å 
samskoleplanden, och af Herr Lilliehöök, att platsen för lyktorna finge närmare 
bestämmas af Drätselkammaren. 
 
Fullmäktige beslöto, med afslag å Herr Lidells tilläggsyrkande, i enlighet med 
Drätselkammarens förslag och det af Herr Lilliehöök gjorda yrkandet om 
bestämmandet af lyktornas plats. 

 
1910-12-13 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 172 (avskrift KJ): 
 Uti det under § 142 här ofvan antecknade ärendet, innefattade Magistratens 

hemställan om utförande af vissa föreskrifna förändringar af 
rannsakningshäktet, hade Drätselkammaren nu yttrat sig och å ena sidan 
tillstyrkt de föreskrifna förändringarnas utförande i enlighet med det förebragta 
kostnadsförslaget, men å andra sidan förklarat, att då ingen framställning gjorts 
beträffande uppförande af inhägnad, frågan därom ej borde nu upptagas. 
 
Efter föredragning af Drätselkammarens yttrande beslöto Fullmäktige, såsom 
Drätselkammaren föreslagit, att låta utföra arbetet ifråga i enliget med det 
uppgjorda kostnadsförslaget, men låta frågan om uppförande af inhägnad hvila. 
 
På förslag af Herr Lilliehöök beslöt att medlen till arbetet skola anskaffas 
genom uttaxering. 

 
1910-12-13 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 173 (avskrift KJ): 
 Följande skrifvelse föredrogs: 

 
”Till Herrar Stadsfullmäktige i Lysekil. 
 
Vid ett möte lördagen den 3 december med medlemmarne inom det område, 
som beröres af införlifningsfrågan, beslutades enhälligt att antaga följande 
resolution: 
 
Mötet beslutar att för sista gången erbjuda Slätten, Liden, Höjden och 
Dalskogen till införlifning med Lysekils stad. Att frågan härom upptages till 
behandling vid kommande Stadsfullmäktigesammanträde, och att ett slutligt 
svar tillsändes de af införlifningsområdet medlemmar utsedda kommitterade. 
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Slätten den 5 december 1910 
 
OSCAR HEDÉN, ALGOT HJERTSTEDT, FERD. LJUNGGREN, 
folkskollärare  handlanden  handlande. 
 
Sedan Herr Borgmästaren meddelat, att frågan om införlifningen af Slätten m. 
m. ännu ej vore slutbehandlad af Hälsovårdsnämnden och Byggnadsnämnden, 
samt Herr Lilliehöök i egenskap af Drätselkammarens ordförande upplyst, att 
Drätselkammaren, som hade fullständig utredning i frågan klar, för afgifvande 
af sitt yttrande endast afvaktade, hvad nyssnämnda myndigheter skulle anföra i 
saken, blef ärendet bordlagdt i afvaktan på sålunda väntade utredningar, 

 
1910-12-13 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 174 (avskrift KJ): 
 Brandchefen och Herr Christenson hade inkommit med begärdt yttrand med 

anledning af den senare den 9 sistlidne september framställda, under § 125 här 
ofvan antecknade motion om flyttning af den vid Hotell Lysekil befintliga 
sprutboden. 
 
Yttrandet var af följande lydelse: 
 
”Till Herrar stadsfullmäktige i Lysekil. 
 
Undertecknade, anmodade af Herrar Stadsfullmäktige inkomna med förslag 
angående flyttning af den vid Hotell Lysekil nu belägna sprutboden, få 
häröfver afgifva följande yttrande: 
 
Ifrågavarande flyttning torde lämpligast ske genom att af det bästa virket i 
sprutboden uppföra en tillbyggnad till spruthuset i Rosvik på dettas norra 
gafvel. Genom afhuggning af kanterna å begväggen till Reinholds tomtgräns, 
blifver tillräcklig plats för ifrågavarande tillbyggnad, som vi tänkt oss uppförd 
så att densamma blefve så litet som möjligt iögonen fallande. 
 
Genom denna flyttning skulle den fördelen vinnas, att handkraftssprutan n:o 2, 
som nu jämte brandsegel inhyres i sprutboden vid Hotell Lysekil, skulle kunna 
vintertiden förvaras å frostfri plats. 
 
Kostnaderna för flyttningentorde belöpa sig till kr. 100:- för hvilket belopp jag, 
Rob. Christenson, förklarar mig villig verkställa afhuggningen af kanterna å 
ofvannämnda bergvägg samt uppföra tillbyggnaden under nytt papptak i 
komplett skick. 
 
Lysekil den 3 Oktober 1910. 
 
EMIL LÖFBERG.  ROB. G. CHRISTENSON.” 
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Under diskussionen yrkades af Herr Christensson bifall till motionen och 
kommitterades förslag samt af Herr Lilliehöök bordläggning för införskaffande 
genom Stadsingeniören af situationsplan öfver det af kommitterade för bodens 
placerande föreslagna området i Rosvik. 
 
Med afslag å Herr Christenssons yrkande beslöto Stadsfullmäktige i enlighet 
med Herr Lilliehöök yrkande. 

 
1910-12-13 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 175 (avskrift KJ): 
 En från Idrottsföreningen Kamraterna inkomna ansökan om ett anslag af 200 

kronor för nästa år lästes och remitterades till Drätselkammaren för yttrande. 
 
1910-12-13 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 177 (avskrift KJ): 
 Följande protokollsutdrag hade ankommit från Parkstyrelsen:  

 
”Utdrag af protokoll, hållet vid sammanträde med Parkstyrelsen i Lysekil den 3 
december 1910. 
 
Närvarande: samtliga ledamöter. 
 
§ 1. 
Beslöts att ingå till Stadsfullmäktige med begäran om ett anslag för nästa år af 
kronor 1.500:- för att af Styrelsen användas dels till omläggande af den stora 
gräsmattan i Parken till 3 mindre gräsmattor med grupper och gångar, 
planterade af diverse buskar och rabatter samt uppsättande af anslagstaflor m. 
m. som af styrelsen framdeles kan befinnas nödvändigt, dels ock 
iordningställande af trekanten i Kyrkvik, den s. k. bokauktionsplatsen i Rosvik 
samt planteringen på torget, äfvensom för tillsyn och vård af dessa 
anläggningar undr årets lopp. 
 
Som ofvan. 
GUST. RICHTER. 
 
Rätt utdrget; betygas 
GUST. RICHTER.” 
 
Efter föredragning häraf remitterades ärendet till Drätselkammaren för 
yttrande. 

 
1910-12-13 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 178 (avskrift KJ): 

Uti det under § 111 här ofvan antecknade ärendet, innefattande hemställan af 
Svenska Folkförbundets härvarande lokalavdelning om upplåtande till 
densamma af tomt gratis eller till billigaste pris, hade Drätselkammaren nu 
inkommit med yttrande som innehölls i följande nu föredragna: 
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”Utdrag af protokollet, hållet vid Drätselkammarens i Lysekil sammanträde 
den 30 november 1910. 
 
§ 249. 
Bordlagda, under § 218 här ofvan senast antecknade ärendet, innehållande af 
Stadsfullmäktige begärdt yttrande öfver Svenska Folkförbundets härvarande 
afdelnings anhållan om upplåtelse af tomt för samlingslokal, behandlades åter. 
 
Kammarens ordförande föreslog nu, att kammaren skulle föreslå 
Stadsfullmäktige att på den plats i närheten af kyrkan, som å nya stadsplanen 
utmärkt såsom plats för offentlig byggnad, med full äganderätt och utan 
kontant ersättning upplåta tomt för ofvannämnda ändamål åt Svenska 
Folkförbundets härvarande lokalafdelning, på villkor att dels i den byggnad, 
som nämnda afdelning af Svenska Folkförbundet att uppföra å tomten, lokal 
utan ersättning vid behof skulle ställas till Lysekils Föreläsningsförenings 
förfogande för hållande af de föreläsningar, som genom densamma komme att 
föranstaltas, och dels att platsen ifråga skulle, efter öfverlämnandet, af den nye 
ägaren planeras och hållas i snyggt och prydligt skick. 
 
Kammaren beslöt i enlighet med ordförandens förslag och uppdrogs åt 
Stadsingeniören att uppgöra en situationsplan öfver tomten ifråga. 
 
Som ofvan. 
JOSEF CENTERWALL. 
 
Från det justerade protokollet rätt utdraget; betygas 
JOSEF CENTERWALL.” 
 
Under öfverläggning framhöll Herr Gustafsson såsom sin åsikt, att det vore 
oriktigr att skänka bort tomt till sökanden; hällre borde man då sälja till billigt 
pris. Herr Jonsson ansåge saken tåla att tänka på. För Drätselkammarens 
förslag talade Herrar Lilliehöök, Gunnerson och Sterner, medan Herr Laurin 
föreslog tillsättande af en kommitt+e för utredning rörande plats för lokaler 
både för ifrågavarande ändamål och för realskola. 
 
Sedan öfverläggningen förklarats afslutad, beslöts på förslag af Herr 
Ordföranden att sälja tomten till sökanden till billigt pris och att återremittera 
ärendet till Drätselkammaren, som ficki uppdraf att underhandla med sökanden 
om köp. 
 
Som ofvan 
JOSEF CENTERWALL. 
 
Justeradt: 
MAGNUS RADHE.  
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S. LILLIEHÖÖK.  
GUST. RICHTER. 
 
Att ofvanstående protokoll blifvit efter förut skedd kungörelse och justering 
uppläst å Rådhuset Fedagen den 23 December 1910 kl 6 e. m.; betygas 
 
MAGNUS RADHE. 
  Josef Centerwall. 

 
1910-12-24 Slättefrågans ordnande <fotograferas> (Nya Lysekils-Kuriren 1910-12-03/KJ) 
 
1910-12-30 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 179 (avskrift KJ): 
 Drätselkammaren hade nu inkommit med begärdt yttrande öfver 

Idrottsföreningen Kamraternas under § 175 här ofvan anmärkta ansökan om ett 
anslag af 200 kronor för nästa år. Af detta yttrande som nu föredrogs, 
inhämtades, att Drätselkammaren tillstyrkt beviljandet af ett anslag af 100 
kronor till nämnda förening. 
 
Under öfverläggningen, som uppkom i ärendet yrkades af Herr Richter med 
instämmande af Herrar Lindman och Luckey afslag å ifrågavarande 
anslagsbegäran samt af Herr Gunnerson med instämmande af Herr Lilliehöök 
m. fl. bifall till Drätselkammarens förslag.  
 
Sedan öfverläggningen förklarats avslutad och efter framställd proposition på 
bifall till dels Herr Richters och dels Herr Gunnersons yrkanden, äskades 
omröstning, som verkställdes enligt följande godkända voteringsproposition: 
 
Den som bifaller Drätselkammarens förslag om ett anslag af 100 kronor för 
nästa år till Idrottsföreningen Kamraterna, röstar ja, den det icke vill, röstar nej; 
vinner nej hafva Fullmäktige beslutat afslå ifrågavarande anslagsbegäran- 
 
Vid upprop röstade härefter Herrar Lilliehöök, Backman, Andersson, Nilsson, 
Gunnerson, Sterner, Wallin, Gustafsson, Kihlberg, Laurin, Lidell, Wallén, 
Christenson och ordföranden ja, men Herrar Jonsson, Lindbom, Luckey, 
Richter, Hansson och Lindman nej. 
 
Med 14 röster mot 6 hade Fullmäktige alltså beslutat i enlighet med ja-
propositionen. 

 
1910-12-30 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 180 (avskrift KJ): 
 Parkstyrelsen under § 177 här ofvan förut antecknade anhållan om ett anslag af 

1.500 kronor för nästa år till förbättrande af stadsparken och andra planteringar 
återupptogs nu till behandling, sedan Drätselkammaren inkommit med begärt 
yttrande i ärendet, af hvilket yttrande, som nu föredrogs, injämtades, att 
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Drätselkammaren till styrkt beviljande af dylikt anslag till belopp af 1.000 
kronor. 
 
Under diskussionen motiverades Drätselkammarens försag af 
Drätselkammarens ordförande, Herr Lilliehöök, samt Parkstyrelsens begäran af 
Styrelsens ordförande, Herr Richter, Herr Gunnerson, som ville hemställa till 
Parkstyrelsen att icke fördärfva den i stadsparken befintliga stora gräsmattan 
genom dess sönderstyckande genm gångar, yrkade i öfriga bifall till 
Drätselkammarens förslag. 
 
Sedan diskussionen förklarats afslutad och ordföranden efter framställd 
proposition på dels bifall till Parkstyrelsens anhållan och dels 
Drätselkammarens förslag förklarat sig finna propositionen på bifall till 
Drätselkammarens förslag vara med ja besvarad, begärdes votering, som 
verkställdes enligt följande godkända voteringsproposition: 
 
”Den som beviljar ett anslag af 1.500 kronor åt Parkstyrelsen för nästa år, 
röstar ja, den det icke vill, röstar nej. Vinner nej, har Drätselkammarens förslag 
bifallits.” 
 
Vid upprop röstade härefter Herr Richter, Lindman, Lidell, Christenson och 
ordföanden ja, men Herrar Jonsson, Lilliehöök, Lnman, Backman, Anderson, 
Nilsson, Gunnerson, Luckey, Sterner, Wallin, Hansson, Gustafsson, Kihlnerg, 
Laurin och Wallén nej. 
 
Med 15 röster mot 5 hade Stadsfullmäktige alltså beslutit enligt nej-
propositionen. 

 
1910-12-30 Utdrag ur Lysekils Stadsfullmäktiges protokoll, § 182 (avskrift KJ): 
 Följande af Herr Jonsson ingifna motion föredrogs: 

 
”Till Herrar Stadsfullmäktige i Lysekil. 
 
Då betalningssättet för telefonsamtal lär vara indelat i zoner å vissa kilometer, 
som priset bestämmes efter, så vill det synas som dessa zoner följde de gamla 
häradsgränserna såsom till ex. Fiskebäckskil och Gåsö som betalar blott 15 öre 
till Göteborg, men vi på denna sidan Gullmarn få betala 30 öre, och då vi äro 
så nära 15-öres-zonen, föreslår undertecknad: 
 
att fullmäktige ville utse en kommitté á 3 eller 5 personer, som å Fullmäktiges 
vägnar undersöker om Lysekil kan komma inom 15-öres-zonen samt 
underhandlar med vederbörande om saken. 
 
Lysekil den 17 december 1910. 
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B.P. JONSSON.” 
 
Stadsfullmäktige beslöto, på förslag af Herr Lindman, som framhöll motionens 
lämplighet, hänskjuta motionen till en kommitté af tre personer i och för 
utredning i frågan. 
 
Till kommittérade valdes, jämväl på Herr Lindmans förslag, motionärn samt 
Stadsfullmäktiges och Drätselkammarens respektive ordförande. 
Stadsfullmäktiges ordförande blef, enligt Herr Lilliehööks förslag, 
sammankallande.  
 
Bordlagda, under § 151 här ofvan senast anmärkta motionen af Herr 
Gustafsson ang. anläggande af kloakledning i V. Kronbergsgatan återupptogs 
nu till behandling. 
 
Sedan Herr Gustafsson upplyst att Berg och Tomtföreningen Klippan möjligen 
torde gå med på att på sin bekostnad låta göra för ledningen ifråga nödvändig 
rörgraf, om Stadsfullmäktige beslöto utförandet afarbetet i öfrigt enligt det 
större af Stadsingeniörens två förslag, samt af Herr Lilliehöök, som erinrade 
därom, att det funnes gator inom stadsplanen, som förr än den ifrågavarande 
borde komma i åtnjutande af kloakledning, beslöts på yrkande af Herr Nilsson 
att återremittera ärendet till Styrelsen för Lysekils Vatten- och Kloakledningar 
som borde inkomma med nytt yttrande samt till drätselkammaren med 
anledning af hvad Herr Gustafsson nu upplyst. 

 
1910 Konservfabrikernas tillverkningsvärde uppgår till cirka 1,7 miljoner kronor. 

Det framgår ej om andra fabriker än bohuslänska ingår i statistiken. (Knuth 
Hansson, Fiskkonservindustrin i Bohuslän, sid 24) 
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1910 Lysekils Segel Sällskap Gullmar i Lysekil arrangerar troligen den första 

nyårsrevyn i Lysekil. Revyn är betitlad Rådmannens rysliga misstag eller När 
slutet är godt, är allting godt. Revyn är skriven av Ernst Hörman (E.H.). 

 
Bland annonserna i programmet kan noteras att en årsprenumeration på 
Lysekilsposten kostar 4 kronor. (Terje Fredh, LP 2006-03-08) 

 
./ 


